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- Rekel sem ti, da mi pripelji dušice, ne pa hlodov!

Deset županov koroških občin je s pismom 
o dobrih namerah ponudilo materi državi 
ustanovitev prve slovenske pokrajine 
(nekoč so taki povezavi rekli okraj). Prvi 
predsednik regijskega sveta (po abecedi 
imen občin) je že sklical prvo redno sejo in 
prvi zapisnik vsebuje obravnavo kopice 
starih problemov. Ni potrebno odkrivati 
novih, če še za reševanje poprejšnjih ni 
bilo dovolj državnega posluha.
Katerim problemom župani niso kos? 
Izstopa financiranje javnih zavodov 

medobčinskega pomena in regionalne 
ceste.
Država svetuje javnim zavodom reševanje 
denarnih težav z javnimi prireditvami. 
Težko bo šlo, saj so ljudje vajeni zastonj
skih proslav in neradi odpirajo denarnice

za javnost.
Za reševanje problemov na regionalnih 
cestah pa je predvidena okrogla miza na 
sedežu prve slovensk pokrajine - v 
Čmi.Vabljeni predstavniki ministrstva za 
promet in zveze se bodo pripeljali po cestì 
iz Šoštanja preko Slemena, da bodo pretre
seni nad makadamom dali denar za tistih 
nekaj metrov manjkajočega asfalta. Menda 
so bili doslej Ljubljančani prepirčani, daje 
asfaltirana Huda luknja in slovenjgraška 
obvoznica rešila prometne zagate Koroške. 
Da temu ni tako, vedo tudi občani, ne le 
župani Koroške krajine.

Prevaljčani, ki se za lastno občino šele 
borijo in še nimajo svojega predstavnika v 
regijskem svetu, bodo morali pristopiti k

reševanju prometa po svoje. Prometnega 
ministra bodo povabili po cesti prek 
Jezerskega in Holmeca in mu pripravili 
sprejem z domačimi tovornjaki sredi vasi. 
Dokler ne bo obljubil prevaljske obvoznice 
za naraščajoči tovorni promet, se ne bo 
izvil iz tesnega objema cestne zapore.

Če bo minister želel v doglednem času 
priti v Ljubljano, da bo vplival na sprejem 
dražavnega proračuna, bo moral preusme
riti tovorni promet na železnico. S tem bo 
rešil dva problema: železničarji bodo imeli 
delo in zaslužek ter manj časa za 
naupravičene stavke. Od uspeha cestne 
zapore bo odvisno, kdo bo županoval ena
jsti koroški občini. Lastniki tovornjakov, 
ne zamudite priložnosti !□

Koroški pešec

Leta niso opravičilo za neumnosti • so pa za neumneže.
Eni si jemljejo pravico do izbire, drugi do zamere.
Žalosnto je, če le v žalosti najdeš veselje.
Pred zaprtjem marsikdo dobi drisko.
Nesreče ne izplačaš s psovkami.
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Ravne na Koroškem

Glavni in odgovorni urednik Vojko Močnik. 
Računalniški prelom:
Grafični studio Ivko, Ravne.
Tisk: Tiskarna ODTIS Ravne.
Naslov uredništva:
Ravne na Koroškem, Prežihova 24, 
tel.: 0602/22-999, fax: 22-9M.

Na osnovi mnenja Republiškega sekretari
ata za informiranje, št. 23/105-92, šteje 
časopis med proizvode iz 13. točke tarifne 
št. 3, za katere se plačuje davek od 
prometa proizvodov po stopnji 5%. 
Nenaročenih tekstov in fotografij ne 
vračamo in ne honoriramo.
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Te dni so delavci pri UHP peči v 
družbi Slovenskih železarn Metal 
Ravne zvedeli: doselj so živeli in delali 
v hrupu, kot da bi bili delavci na 
letališki pisti na Brniku. Hrup ob tej 
peči je bil pred sanacijo večji od 110 
decibelov, v konicah tudi do 119 deci
belov (dovoljena raven hrupa je 85 
decibelov), v stanovanjskem naselju pa 

je hrup znašal od 70 do 74 decibelov 
(dovoljena raven je 45 do 50 deci
belov). Za primerjavo: hrup reak
tivnih letal na Brniku znaša med 124 
in 126 decibeli.

V ospredju

Hrup UHP peči v ravenskem Metalu je z investicijo štirih milijonov mark sicer 

saniran, vendar vsi zapleti še niso rešeni

Bilo je hrupno kot 
na letališču Brnik

Danes delavci ob peči slišiju tudi vlak, ki 
sicer bolj poredko prihaja po bližnji 
železnici.

In še druga anekdota: ko so te dni merili 
hrup v naselju Javornik, so stanovalci 
nejevoljno skomigali z rameni, češ kaj 
neki merite hrup v času, ko UHP ne 
obratuje. Nasprotno, UHP je takrat obra
tovala, zaradi zvočne izolacije pa je ni 
bilo slišati. In za vse to je bilo potrebno 
dobrih šest let “vojne” in štiri milijone

mark, kolikor je bila vredna sanacija in 
preselitev dela tamkajšnjega prebivalstva. 
V tem času so se zamenjali mnogi direk
torji železarne Ravne in Slovenskih 
železarn, zgodile so se statusne spre
membe in na čelo današnjega Metala je 
moral priti Brane Žerdoner, da je inves
ticijo speljal do konca. Sicer pa je tudi 
Žerdoner javno priznal, da bi štiri mili

jone mark rajši namenil za kakšno 
naložbo v proizvodnjo. Vendar, sanacija 
UHP je bila nuja, sicer bi na Metal v 
kratkem lahko obeslili navček. “Sedaj, po

opravljenih prvih meritvah, znaša hrup 
okoli peči v povprečju 85 decibelov, v 
stanovanjskem naselju je podnevi pod 50 
decibelov, ponoči pa pod 45 decibelov. 

Raven hrupa je reducirana za več kot 80 
odstotkov in v teh pogojih se bodo delav
ci ob peči gotovo preporodih, prebivalci 
v bližini tovarne pa bodo lahko nemoteno 
živeli,” trdi Radivoj Bošnjakovič iz 
reške družbe RAI, Reški akustični

inženiring, ki je doslej sanirala že 1500 
objektov in se ponaša z množico inovacij 
in mednarodnih priznanj.
Bošnjakovič pa še zdaleč ne soglaša s 
tezo (to je z njegove plati tudi povsem 
razumljivo), da je ekološka oziroma pro
tihrupna sanacija UHP peči “neproduk
tivna” naložba. Resda takoj in danes ne 
daje mark, vendar vpliva na zdravje in 
delovno sposobnost ljudi, dolgoročno pa 
je to še kako produktivni! investicija.
UHP pa ima svojo burno zgodovino, saj 
je ta peč postala medijsko zelo slaven 
objekt.

KAKO SE JE 
ZAČELO

Pisalo seje leto 1991, deseti junij 1991, 
ko seje družina Stanislava Zavodnika s 
Stražišča pri Ravnah na Koroškem prvič 
pisno pritožila državnim, občinskim 
organom in ravenski železarni, da nova

investicija, to je odpraševalna naprava in 
peč UHP (Ultra High Power) na samem 
robu železarskega plotu povzroča velik 
hrup in vibaracije ter da v okolje spuščajo 
zdravju škodljive pline. Te naprave so 
postavljene kakšnih 80 do 100 metrov od 
Zavodnikove hiše in v teh šestih letih, to 
je do začetka letošnjega aprila, so 
Zavodnikov! napisali 887 pritožb na 
najrazličnejše naslove, kar je po številu 
gotovo fenomen v novejši slovenski 
zgodovini.
V teh letih so šli tudi v odprt boj z 
državo, kajti vmes je železarna postala

državna last, ki se je do tega problema 
velikokrat obnašala zelo oholo. Država je 

namreč kršila predpise, ki si jih je sama 
postavila. Dokumentacija primera UHP 
ali primera Zavodnik, kakor pač hočete, 
pa je v teh letih postala težka nekaj kilo
gramov. Stanislav Zavodnik je v taisti 

železarni v teh letih postal višek, 30-letni 
sin Uroš je v Mariboru doštudiral eletkro- 
niko in po teh letih boja z državo pravi, 
da za ta poklic ni več sposoben. Sedaj v 
Celovcu dokončuje doktorat s področja 
multimedialnosti, da bi tudi s tem 
akademskim naslovom imel kaj več 
možnosti za zaposlitev.

NEZADOVOLJEN
VARUH

ČLOVEKOVIH
PRAVIC

Zajeten kup dokumentacije si je temeljito 
ogledal tudi Ivo Bizjak, varuh za 
človekove pravice, ki ni bil zadovoljen z 
delom državnih organov. Bizjak ugotavl
ja, da obe napravi na Ravnah (UHP peč 
in odpraševalna naprava) delata brez 
uporabnega dovoljenja in kršita predpise 
o prekomernem hrupu ter drugih 
škodljivih emisijah. Vsi ukrepi pristojnih 
inšpekcijskih organov niso bili izvršeni in 
Bizjak ugotavlja, da pristojni državni 
organi niso ukrepali učinkovito, saj niso 
vztrajali pri izvištivi sklepov, pod katere 
so se sami podpisali.
Gotovo obstajajo tehtni gospodarski 
razlogi za obratovanje teh objektov, ven
dar sc slovenski varuh človekovih pravic 
postavlja na stran ogorženih ljudi: ni 
namreč mogoče pristajati, da se na ta 
račun zanemarjajo vplivi na okolje in 
ljudi.
Slabo leto po prvi pritožbi, 25. maja 
1992, je republiški sanitarni inšpektor 
izdal prvo odločbo, s katero je železarni

So najbliže hiše na Stražišču še vedno ogrožene?

4 - 09/97 PREPIH



Komentar
Ravne prepovedal obratovanje s pečjo 
UHP in spremljajočo odpraševalno 
napravo jeklarne 2, najprej v nočnem 
času, med 22. in 6. uro, saj je hrup prese
gal celo kritične dovoljene meje. Nato so 
se vrstile pritožbe na pritožbo: na 
pritožbo ravenske železarne je ministr
stvo za zdravstvo 24. 6. 1992 odložilo 
izvajanje te odločbe in zoper to odločitev 
so se Zavodnikovi pritožili na vrhovno 
sodišče. Republiški sanitrani inšpektorat 

je 24. 9. istega leta bil prisiljen izdati 
ponovno odločbo, ki prepoveduje obrato
vanje te peči. železarna se kajpak spet 
pritoži, vendar ministrstvo za zdravstvo 
protižbo zavrne in od 25. novembra 1992 
je ta odločba pravnomočna in izvršljiva, 
vendar ne izvršena.
Vendar Marjanca Zornik, inšpektorica 

za okolje, ni takšnega mnenja in je na 
predstavitvi sanacije UHP peči na 
vprašanje, zakaj ni bila peč ustavljena, 
jasno odgovorila, da za to ni bilo potrebe. 
Inšpektorica je poudarila, da so bili izdani 
ureditveni ukrepi in za sanacijoje bilo 
predvideno obdobje tja do leta 1998: če 
do tega leta sanacija ne bi bila opravljena, 
bi inšpektoiji menda ukrepali.
V Metalu so pred kakšnimi tremi leti 
sploh prvič priznali prekomerno obre
menjevanje okolja s hrupom in pričeli 
govoriti o sanciji peči, menda celo o 
prelokaciji odpraševalne naprave. 
Kasneje je prišlo do preobrata: govorili 
so, da sanacije ne bodo mogli speljati v 
taki meri, da ne bi motili ljudi v okolici. 
Zato je tudi padla odločitev, da bodo pre

bivalce Stražišča preselili, za kar so se v 
Slovenskih železarnah odločili odmeriti 
več kot 2,2 milijona mark. Del stanoval
cev so preselili, drugim pa so plačevali 
mesečne odškodnine. Zavodnikovi v ta 
projekt niso stopili in paradoks je v tem, 
da so preseljevali in plačevali odškodnine 
ljudem, ki se za razliko od 878 pritožb 
Zavodnikov niso skorajda nikoli pritožili. 
Vmes so se s protesmirn pismom oglasili 
tudi delavci ob UHP peči, ki so tudi 
postavili svoje pogoje za odškodnino, 
vendar so se njihove zahteve kmalu 
utišale in polegle.
Zavodnikovi so se o odškodnini resno 
pogovarjali le enkrat, leta 1993, vendar 
takrat še ni bilo pravnomočne izvržbe, ki 
bi ustavljala ta hrup. Šlo je za vsoto pol 
milijona maik za hišo in 250 tisoč mark 
odškodnine. Tega soglasja niso dosegli. 
Danes Brane Žerdoner pravi, da se bodo 
po sanaciji hrupa z Zavodnikovimi 
skušali ponovno pogajati, vendar bodo 
pogajalska izhodišča za Metal po tej 
sanaciji bistveno drugačna.
Uroš Zavodnik pa v sanacijo sploh ne 
veijame in je v začetku meseca v pismu, 
objavljenem v dnevniku Večer, zapisal,

da še tako draga investicaja ne more rešiti 
eksplozij v UHP. Poleg tega pa so tu še 
nihanja eletrične napetosti in drugi vplivi 
odpraševalne naprave. Vsaj zaenkrat se 
še zdi, da so Metal in Zavodnikovi še 
vedno trdno vsak na svojem bregu.

KAKO SO 
PROTIHRUPNO 
ZAŠČITILI UHP

Na nedavni prestavitvi projekta pro
tihrupne sanacije UHP peči je Brane 
Žerdoner, direktor družbe Metal Ravne, 
dejal, da gre za pomembno rešitev okol
jevarstvenega problema na Ravnah. V 
sanacijo so bili prisiljeni, saj v nasprot
nem primera ne bi dobili obratovalnega 
dovoljenja, kar pa bi pomenilo tudi konec 
metalurgije na Ravnah in neposredno 
izgubo najmanj tisoč delovnih mest. Brez 
te peči si danes na Ravnah ni več mogoče 
predstavljati jeklarstva. Izvedba sanacije 
je veljala 1,8 milijona mark, za odškod
nine in preselitve pa so plačali dodatnih 
2,2 milijona mark, skupno torej štiri mili
jone mark. Metal Ravne je izvajanje pro
tihrupne zaščite na osnovi javnega 
natečaja zaupal dražbi Rudis iz Trbovelj, 
pogodbo pa so podpisali v začetku 
novembra lani. Projekt protihrupne 
zaščite je obsegal sanacijo hrupa elek- 
troobločne peči, ventilatoijev in elektro- 
motoijev odpraševalne naprave in venti
latorja ter elektromotoija odpraševalne 
naprave obrata EPŽ.
Direktor Rudisa Ludvik Hribar pravi, da 
je bila ta sanacija občutljiva naloga, ki pa 
sojo dobro opravili in v Rudisu si želijo, 
da bi to znanje lahko tržili tudi drugod. 
Poleg tega je Rudis pri tej sanaciji sode
loval še pri organiziranju finančnih virov. 
Rudis je za sanacijo hrupa kot podizvajal

ca izbral podjetje RAI, ki je uporabilo 
nov sistem izolacije, ki je njihov patent: 
gre za sistem membranskih resonatoijev, 
nekakšen sistem “s hrupom nad hrup”, za 
kar so prejeli tudi mednarodno nagrado 
Eureka.
Predstavniki reškega podjetja so 
povedali, daje bila za njih najbolj zahtev
na naloga pri tej sanaciji pogoj Metala, da 
zaradi montaže akustične opreme UHP 
peč ne bi smela stati več kot deset dni, 
Rečani pa so montažo (brez vsakega odra 
in sleherne deske) opravili tako, da peč 

dejansko ni bila izključena iz obratovan
ja. Na osnovi internih meritev ocenjujejo, 
da so cilji projekta doseženi, končne me
ritve pa bo izvedla ša neodvsina ustanova 
v času poskusnega obratovanja, ki bo 
potekalo v prihodnjih treh mesecih. □

(mp)

EVROPO
Piše: EDI PROŠT

Vsakršno sprenevedanje o tem, kako da smo ušli z Balkana, je seveda 

ob resni analizi obsojeno na razočaranje. Uiti samemu sebi je namreč 

nemogoče in ni res, da nas dela Balkance zemljepisna lega. Balkance 

se delamo sami. Ne glede na to, daje tudi Balkan del Evrope in se 

zaklinjamo, da Evropa že smo.

Že nekaj časa je na srečo Evropa tudi pri nas prispodoba urejenosti in 

blagostanja, ki temelji na delu. Seveda podprtem z znanjem, 

tehnologijo, skratka z vsem, kar že pomeni prehod v informacijsko 

družbo. Podprtem tudi z državnimi aparati, ki so servis ustvarjanja 

narodnih dohodkov. Zato tehtanje te prispodobe z našo realnostjo 

vsako izjavo o tem kako, da smo del Evrope že zaradi zemljepisa, 

postavi na hudo preizkušnjo.

Prvomajski prazniki so že bili čas, ko smo se lahko primetjali s to 

Evropo tudi na simbolni ravni - praznovanja dela. In ugotovili, da 

smo zašli v skrajnost, ko se dela skorajda že sramujemo. Kot da ni 

ostalo tisti najpomembnejši del ustvarjanja blaginje posameznika in 

blaginje države. Kot da blaginjo ustvarjajo posli in menedžeiji kar 

sami.

Ta Evropa, v kateri še nismo, seveda ima pravila, ki delo, tudi 

poslovodečih, tako kot fizikalcev in vseh drugih, postavlja na trg in 

jim za opravljeno delo daje po pravilu toliko, kot trg priznava. Nič več 

in nič manj. In tudi zanje velja isto pravilo kot za vse druge, ki delo 

ponujajo... Če so zanič, so na cesti. Nikakršnih svetih krav torej, ki bi 

lahko vodile podjetja in delavcem ne izplačevale plač, ali pa celo še 

kdaj vodile posle, če so se že kdaj opekle...

Po tej plati je tudi Koroška še vedno Balkan. S svetimi kravami, ki so 

praznovale prvi maj v nezasluženem izobilju in z delavci, ki so za 

prvomajske praznike zaman čakali februarske plače. Pa marčevske, 

pa aprilske...

Da smo Balkan, navsezadnje najlepše demonstrirajo delavci podjetja 

Gradis Gradbeništvo, ki je v prisilni poravnavi, sicer pa v lasti 

nekega drugega Gradisa, ki je v stečaju že od davnega leta 1991. 

Morda so se odločili za stavko šele zdaj, ko je več kot očitno, daje 

Evropa tako daleč, ko je več kot jasno, da lahko kravje kupčije veljajo 

samo na Balkanu. Ko jim je morda šinilo v zavest, da tudi sami poma

gajo vodilnim, da jih vodijo za nos. In ko je mogoče, da vodilni obso

jajo delavce in se čudijo, ker so odrekli poslušnost in nočejo delati za 

slečene obljube.

Zato bi bilo dobro imeti Evropo takoj. Spoštuje (in plačuje) delo.O
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Aktualno

Iz Drave še več 
elektrike

Tudi na Koroškem delček največje evropske elektroenergetske naložbe: obnova dravskih elektrarn

Dravograd in Vuzenica

"Na novo turbino smo čakali dlje kot ženska na porod," so bile te dni posrečene besede Horsta Helbla, vodje proizvodne enote Zgornja Drava v 
okviru Dravskih elektrarn, ko so v Dravograd po letu dni zamude iz ljubljanskega Litostroja vendarle pripeljali novo turbino. Toda: le malokdo na 
Koroškem ve, da poteka z obnovo treh elektrarn na Dravi - poleg obeh koroških elektrarn Dravograd in Vuzenica še obnova Mariborskega otoka - 
tačas največja investicija v elektroenergetske objekte-v Evropi nasploh.
Vse tri dravske elektrone bodo tako iz Drave "potegnile" še več kilovatov električne energije, vendar - značilno pač za Slovenijo - tudi ta izjemno 
velik posel spremljajo škandali. Predvsem na račun Litostroja in njegovih velikanskih zamud pri izdelavi devetih turbin.

Evropska banka za obno

vo in razvoj (EBDR) je 

kmalu po osamosvojitvi 

Slovenije pokazala 

veliko razumevanje in 

zaupanje v našo mlado 

državo. 25. aprila 1993 

so predstavniki Dravskih 

elektrarn iz Maribora in 

slovenske vlade v 

Londonu podpisali 

pogodbo za najem poso

jila v višini 142, 6 mili

jona mark, kar je bilo 

takrat tudi svojevrstno 

priznanje mladi državi v 

mednarodnih fmanačnih 

krogih. Mednarodni 

bančniki so namreč ver

jeli dobro pripravljenim 

projektom za obnovo 

treh dravskih elektrarn, 

prenovo daljinskega vodenja 

celotne verige ter prenovo stikališč 

v elektrarnah Vuhred, Vuzenica, 

Ožbalt in Mariborksi otok.

Skupna vrednost naložbe pa znaša 
dobrih 254 milijonov mark in poz

navalci pravijo, da gre za eno 

največjih evropskih eletkroenerget- 

skih naložb.

Zamude pri 
obnovi

Po prvotnih načrtih naj bi bile do

konca prihodnjega leta 

obnovljene tri dravske 

elektrarne: zamenjali naj 

bi turbine, generatorje in 

transformatorje v Dravo

gradu, Vuzenici in 

Mariborskem otoku. Vse 

tri elektrarne bodo po 

obnovi povsem avtoma

tizirane in ne bodo več 

potrebovale obratovalnih 

posadk, obnovljen bo 

tudi sistem daljinskega 

vodenja celotne dravske 

verige, ki bo poslej 

opremljen z optičnimi 

kabli in radijskim 

prenosnim sistemom.

Dravske elektrarne so 

izdelavo devetih turbin, 

vrednih domala 50 mili

jonov mark, zaupale ljubljanskemu 

Litostroju (Litostroj je dobil posel 

med petimi ponduniki na mednaro

dnem razpisu), izdelavo generator

jev pa Simensu v brazilskem

Ne le obnova elektrarne, tudi sanacija jezera
Hkrati /. velikim projektom obnove verige dravskih 
elektrarn potekajo tudi nekatere ekološke sanacije, 
predvsem akumulacijskih jezer pred hidoelektrarna- 
mi. Ob poti v Maribor lahko pri HE Mariborski otok 
vidimo velike količine mulja, ki so ga v letošnji precej 
suhi zimi zrinili iz Drave.
Obsežna sanacijska dela pa so potekala tudi na

Dravograjskem jezeru, domačini ga imenujejo tudi 
Dravsko jezero, ki je nastalo z gradnjo hidroelek
trarne na Dravi. Pod budnim nadzorom Zavoda za 
varstvo naravne in kulturne dediščine iz Maribora so 
iz jezera odstranili nekaj tisoč kuhikov naplavljenega 
mulja in tako zagotovili normalen pritok vode v to 
umetno akumulacijo, kar je bilo z nasedanjem mulja

že precej ovirano. Poleg Dravskih elektrarn in občine 
Dravograd je dela finančno podprlo tudi ministrstvo 
za okolje in prostor.
Dravograjsko jezero se je z zablatepjem in naravnim 
zraščanjem v teh desetletjih spremenilo v pester 
močvirski biotop in je tako nastala naravna zan
imivost z mnogimi živalskimi in rastlinskimi posebnos-
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velemestu Sao Paulu.

Aktualno

Brazilci so poslovni in delo opravl

jajo v rokih, ki so predvideni po 

pogodbi, Litostroj pa zamuja za leto 

dni, kar pomeni, da bodo Dravske 

elektrarne Maribor kaj težko lovile 

zastavljene roke obnove. V tem 

času so Dravske elektrarne tudi 

pričele vračati kredite, seveda pa bo 

nastla škoda tudi zaradi tega, ker 

elektrarne v tem času še ne bodo 

obratovale z večjo zmogljivostjo.

Litostroj je vmes zapadel v hudo 

krizo in namesto dobavljenih turbin 

je Dravskim elektrarnam sporočal, 

da bi za dokončanje turbin potrebo

vali še dodatnih 7,5 milijona mark. 

Ker evropska banka budno pazi, kaj 

se dogaja z denarjem, ki ga je 

posodila, je takšno početje seveda 

omajalo ugled Slovenije v vplivnih 

evropskih bačnih krogih.

HE Dravograd: 
prva v verigi

Kot je znano, na Dravi v Sloveniji 

obratuje osem hidroelektrarn s 

skupno močjo 540 MW in dajejo 

okoli četrtino vse slovenske elek

trične energije. Dravske elektrarne 

so tudi v ekološkem smislu najmanj 

obremenjujoč elektroenergetski 

objekt v Sloveniji (za razliko od 

šoštanjske termoelektrane ali krške 

nuklearke, toda v preteklosti je tudi 

gradnja HE na Dravi pomenila 

velike posege v prostor: nastala so 

akumulacijske jezera, spremembe v 

flori in fauni itd.).

Verigo dravskih elektrarn so začeli 

gradili leta 1918 z elektrarno Fala, 

ki so jo postopno obnavljali v letih

kubičnih metrov na sekundo 

poveča na 550 kubičnih metrov na 

sekundo.

Hidroelektrarna v Dravogradu je 

prva v nizu dravskih elektrarn v 

Sloveniji. Graditi so jo pričeli 

nemški okupatorji leta 1941, 

dokončali so jo v rekordnih dveh 

letih, vmes pa so jo nekajkrat bom

bardirale tudi zavezniške sile. 

Ponovno je pričela obratovati konec 

leta 1945 oziroma v začetku leta 

1946. Ima izrazito pretočni značaj 

in po svoji izvedbi je bila v tistem 

času pravi tehnični eksperiment, saj 

je bila prvi energetski objekt ste- 

brskega tipa v Evropi.

Za ves dravski stebrski sistem elek

trarn (poleg dravograjske hidroelek

trarne imajo stebrski model še 

Vuzenica, Vuhred, Ožbolt in 

Mariborski otok) je značilno, da so 

stroji postavljeni v turbinskih ste

brih, ki so postavljeni v rečno stru

go. Tako kot v vseh dravskih elek

trarnah - izjema je Fala - so tudi v 

Dravogradu Kaplanove turbine. 

Nova Kaplanova turbina je sedaj 

torej že v Dravogradu, montaža 

pospešeno poteka in čez pol leta 

pričakujejo tudi prvo poskusno 

obratovanjeD

Po več kol pol stoletja se bodo v dravograjski elektrarni spet vrtele nove 
Kaplanove turbine: elektrarna bo močnejša in boljša.

Posnetek: Franc Jurač (mp)

od 1978 do 1995, zadnja v verigi pa 

je bila zgrajena hidroelektrarna 

Formin, ki so jo zgradili pred slabi

mi dvajsetimi leti.

Po predvidevanjih naj bi se moč v 

treh obnovljenih hidroelektrarnah 

povečala za okoli 30 odstotkov, kar 

- povedano poenostavljeno - 

pomeni, da razvoj nove tehnologije 

omogoča vgradnjo takšnih naprav, Želite reklamo? NičJaŽjega.
ki povprečni pretok Drave 450 Izberite PREPIH - KOROŠKI ČASOPIS
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tmi. Z rastlinskim in živalskim svetom se je že pred leti 
podrobno ukvarjal biolog dr. Branko Vres, domačin iz 
krneč, ki je že pred dobrim desetletjem pozval, da je 
to jezero vredno vse zaščite. Župan občine Dravograd 
Rado Krpač pa je že napovedal, da v občini pripravl
jajo odlok za zaščiti naravne in kulturne dediščine, ki 
ga bodo skušali sprejeti v tem letu. V duhu tega odloka 
naj bi uredili tudi namembnost tega jezera. V občini 
Dravograd sc zavedajo pomena jezera in pripravljajo

tudi zloženko, ki bo opisovala to edinstveno jezero z 
otoki, ki se razprostira na površini 35 hektarov. 
Dravograjskemu jezeru dajejo značilno podobo 
obširna trstišča z rogozom, trstom in šašjem, na otokih 
pa je zaslediti tudi pas jelševja in vrbovja. Tu je precej 
močvirskih rastlin, med njimi takšne, ki so v Sloveniji 
že prava redkost, saj izginjajo zaradi vse večjega ones
naževanja vodotokov. V trstičju na Dravograjskem 
jezeru pa je tudi zanimiva, sicer precej redka in stru

pena rastlina velika trobelika (Cicuta virosa). V 
Sloveniji sta doslej znana le dva nahajališča te rastline. 
Biologi poudarjajo, da so najlepši predstavniki tega 
jezera ptiči, ki jih je okoli 155 vrst. Jezero je na eni 
strani gnezdišče za številne redke in ogrožene vrste 
vodnih in obvodnih ptic, na drugi strani pa pomemb
na postaja na mednarodni selitveni poti ptic selivk ter 
zimsko prebivališče za tiste vrste ptic, ki so priletele 
prezimovat iz daljnega severaQ
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Koraki v varno

TTTTT
fffff
ttftt

ŽIVLJENJSKI KROG

Življenjska zavarovanja

So trenutki, ko pomisliš... Ali bo trajalo? Ali bo 
življenje prijazno z mano in z mojimi?
So trenutki, ko znaš mirno pogledati v cas, 
ki prihaja. Brez strahu, brez tesnobe. Ker veš, 
da lahko vsaj malo zanesljivosti zagotoviš sam.
S premišljeno naložbo morda ne moreš preprečiti 
nepredvidljivega, lahko pa omiliš 
njegove posledice.
Življenjsko zavarovanje je takšna naložba.
Je začetek preudarne skrbnosti. Do sebe 
in do svojih. Mnogi se zato za življenjsko 
zavarovanje odločijo takrat, ko pridejo otroci, 
saj z njihovim zvedavim pogledom postanejo 
pomembne odraslost, skrbnost, odgovornost.

zavarovalnica triglav

Poslovna enota Koroška, Slovenj Gradec, Pohorska 12
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Presek

rešitev in brez upanja, da bodo 
kmalu prejeli zaslužen denar za 
plače. Agonija podjetja se nadalju
je, začenja se preštevanje in 
trepetanje za delovno mesto. V 
novih pogojih bo dela le za polovi
co.

Klub Koroških študentov je 22. aprila 
na Rimskem vrelcu organiziral 
srečanje študentov s predstavniki 
koroških podjetij, na katerem so spre
govorili o možnostih zaposlitve v 
domačih krajih. Največ prostih 
delovnih mest bo v prihodnjih letih v 
koroškem šolstvu in zdravstvu ter v 

knjižničarstvu. Pet novih delovnih 
mest se obeta še ravenski družbi Noži.

Aprila so v Slovenj Gradcu na 
pročelju hotela Kompas odkrili 
spominsko ploščo Ernstu Gollu, ki 
se rodil v tej hiši. Predstavili so dvo
jezično zbirko njegovih pesmi “V 
trpki deželi človeka”. Knjigo je 
izdala slovenjgraška založba 

Cerdonis. Obeh slovesnosti se je 
udeležilo veliko število Slovenj
gradčanov, ljubiteljev kulture iz 
drugih koroških krajev, gostje iz 
sosednje Avstrije in sorodniki 
velikega pesnika.

Uprava za notranje zadeve Slovenj 
Gradec oziroma Policijska postaja 
Ravne na Koroškem je 24. aprila na 
Ravnah organizirala okroglo mizo z 
delovnim naslovom Nasilje nad otroci 
- mladoletniška kriminaliteta. Beseda 
je tekla o kaznivih dejanjih, kjer 
nastopajo mladoletniki kot osumljenci 
ali kot žrtve. Velik poudarek so dali 

problematiki spolnih napadov na 
otroke, ker ostanejo velikokrat prikri
ti, neprijavljeni, zaradi česar so storilci 
vse bolj agresivni in neusmiljeni. Na 
okrogli mizi so podprli predlog za 
ustanovitev “kriznega tima”, ki bo 
sproti spremljal in obravnaval te 
pojave na Koroškem.

Istega dne so slovenjgraški Prevent 
obiskali predstavniki koncerna 
Volkswagen. Z vodstvom podjetja

za novi golf, ki ga bo nemška tovar
na predstavila trgu konec leta. 
Prevent, ki za volkswagnove mo
dele izdeluje prevleke že od leta 
1976, naj bi po dogovorih izdelal na 
dan 1500 prevlek za novega golfa 
oziroma 70 odstotkov potreb 
tovarne. Vrednost posla naj bi 
znašala okoli 60 milijonov mark.

Na letnem občnem zboru so se zbrali 
člani območnega odbora ZZB NOV 
Slovenj Gradec in na njem med 
drugim potrdili načrt proslav za leto 
1997. Tako se bodo 15. maja udeležili 
proslave na Poljani, 14. junija bo 
proslava v Slovenj Gradcu, 21. junija 
jubilejni vseslovenski partizanski 
tabor v Novem mestu, 6. julija 
srečanje aktivistov OF koroške regije, 
20. julija pohod na Graško goro, 
septembra pa se bodo koroški borci 
udeležili državne proslave v Novi 
Gorici ob 50 letnici priključitve 
Primorske Sloveniji.

Dušana Kudr- 
novskega.

Minister Smrkolj 
je skupaj z dr
žavnim sekretar
jem za gozdarstvo 
g. Mohoričem 
obiskal še neka
tere koroške pre
dele, Remšnik in 
Pernice. Pri tem 
se je lahko na 
lastne oči prepričal, da Korošci ne pri
tiskamo zaman na državo glede ured
itve statusa gozdnih cest, ki jih je na 
našem območju največ.

Z letnega zbora slovenjgraških borcev 
Posnetek S. Hovnik

Dravograjsko podružnico SLS sta 
26. aprila obiskala minister za 
zdravstvo dr. Marjan Jereb in mi
nister za kmetijstvo, gozdarstvo in 
prehrano Ciril Smrkolj. Slednji je 
orisal težak položaj kmetijstva v 
državi in nekatere ukrepe, ki jih v 
zvezi s tem predvideva vlada. 
Smrkolj je v Dravogradu podprl 
prelog, da bi z zakonom ustanovili 
tudi koroško kmetijsko-gozdarsko 
zbornico. Na občnem zboru so za 
predsednika dravograjske po
družnice SLS ponovno izvolili

Minister se je Rebernikov! gospodinji 
oddolžil za gostoljubje s steklenico 

dobrega - saj ministri vendar ne pijejo 
slabega

Posnetek K. Valil

Ob koncu aprila 
so pri županstvu 
Mestne občine 
Slovenj Gradec 

izročili ključe 
petim upravi
čencem do so
cialnih stano
vanj. V enem 
letu so tako rešili 
stanovanjske 
stiske enajstih 
prosilcev. Lani 

in letos je mestna občina za nakup 
stanovanj porabila 60 milijonov 
tolarjev, njihov cilj ostaja še naprej 
rešitev potreb 10 upravičencev 
letno.

Pričela so se slavja in prireditve ob 
praznovanju 1. maja, praznika dela. 
Skoraj v vsakem koroškem kraju so bila 
družabna srečanja s kresovanji in ogn
jemeti, velik ognjemet so pripravili 
Ravenčani na Javorniku. Organizatorji so 
pripravili več pohodov: Košenjak, 
Župank, Krcmžarica, Završe, Pristava... 
Vrstile so se tudi budnice koroških pihal
nih orkestrov.

Posnetek F. Jurač

Društvo nemških ovčarjev krajevne 
enote Dravograd je 3. maja na 
prostoru med gostiščem Korošica in 

STTC organizi
ralo veliko med
narodno razsta
vo psov te pas
me, na kateri so 
predstavili 56 
nemških ovčar
jev iz petih dr
žav. Tudi tu je 
prišla do izraza 
že znana resnica, 
da so slovenski 
psi ovčarji vse 

bolj cenjeni v Evropi. Eno do prvih 
nagrad - v kategoriji od 12 do 18 
mesecev - je prejel tudi samec 
Kimon Cicerov, last Dušana Kačiča 
z Raven na Koroškem.

Gasilci so praznovali Florijanovo 

nedeljo. Tudi letos so svoj praznik 
proslavili z nekaterimi pridobitvami, 
kot je na primer novo mercedesovo 
intervencijsko vozilo za vuzeniške 
gasilce. Blagoslovil gaje domači 

dekan, najstarejši garači v gasilski 
vrsti pa so prejeli kar štiri državna 
gasilska odlikovanja.

Posnetek K. Valil

5. maja se je začel nov delovni teden 
z lepimi spomini na preživete 
praznike, pri marsikom pa tudi z 
grenkim priokusom: Kaj nam 
pravzaprav danes predstavlja 1. 
maj? □
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Od leve proli desni: Elica Čas, Meta Lorenci, Danica Parni, Ema Žagar, Brigita Zaveršnik in Suzana Skutnik

Ženske niso v ena
kopravnem položaju

Zenski glas za enakopravnost pri delu in v družbi nasploh je v svetu in v Evropi vse bolj navzoč. Pri nas, izgleda, da so sedanje 
gospodarske razmere, ko veliko ljudi trepeta za svojo zaposlitev, utišale tudi ženske. Bolj malo je slišati njihovo plat (pred 
kratkim npr. na okrogli mizi v Dravogradu), čeprav so zagotovo same najbolj poklicane, da povedo svoja opažanja in svoje težave. 
Kje na Koroškem je bolj primeren kraj za anketo o enakopravnosti oz. neenakopravnosti žensk v gospodarstvu, kot ravno v TIO v 
Otiškem Vrhu? Poglejmo, kaj so povedale naše sogovornice.

ELICA ČAS, delavka: “Če delaš v 
tovarni za tekočim trakom in ob viso
ki normi, se po delu ne moreš dodatno 
angažirati v politiki ali kje drugje. Pri 
moških je le to drugače, čeprav glede 
na znanje in sposobnosti za njimi ne 
zaostajamo. Zamerile smo nekdanji
ma poslancema Simšičev! in Peršaku, 
ki sta predlagala izenačitev delovne 
dobe žensk z delovno dobo moških. 
Ženske v industirji, za stroji, ne more
jo delati do šestdesetega leta starosti.”

META LORENCI, ekonimski 
tehnik: “Ženske so v našem sistemu 
vsekakor bolj obremenjene kot moški. 
Lahko rečem, da so v neenako
pravnem položaju. A bolj tragična je 
razlika med zaposlenimi v gospo
darstvu in med tistimi v negosp- 
darstvu, saj so zaposleni v negospo

darstvu v bistvenem boljšem položaju 
kot mi, posebej v delovno intezivnih 
panogah. Industrija propada in mi z 
njo.”

DANICA PANZI, komercialni 
tehnik: “ Kljub temu, da predstav
ljamo ženske v gospodarstvu “žensko 
trdnjavo”, so naša delovna mesta 
ogrožena. Vsekakor smo v slabšem 
položaju kot moški, zato bomo morale 
same bolj prispevati k pozitivnim 
spremembam na področju pravic 
žensk, saj smo obremenjene tudi s 
skrbjo za dom in otroke.”

EMA ŽAGAR, konfekcijski tehnik: 
“Če vprašate katerokoli žensko, ki je 
zaposlena v gospodarstvu, bo odgovor 
vedno da. Če pa vprašate tiste, ki so 
zaposlene v negopsodarstvu, bodo to
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potrdile, vendar o tem niso povsem 
prepričane. Da je temu tako, bi prav 
gotovo pokazala anketa o statusu 
zaposlitev, o osebnih prejemkih in o 
upokojitvah. Če se ne bodo izboljšali 
pogoji zaposlovanja in ohranjanja 
ženskih delovnih mest v gospo
darstvu, bodo pri nas ženske zapos
lene samo še v zdravstvu, šolstvu, 
trgovini in seveda v vse večji 
birokraciji na vseh nivojih.”

BRIGITA ZAVERŠNIK, čistilka: 
“V tekstilni tovarni imamo občutek, 
da naše delo postaja sredstvo, s kater
im delodajalci in država zadovoljuje 
svoje potrebe. Ob tem dejstvu tudi 
izobrazba ne zagotavlja več enakega 
statusa kot pri drugih poklicih, da o 
primerjavi z moškimi sploh ne go
vorim. Tudi delitev delovnega časa ni

primeljiva z moškimi v Sloveniji. Tu 
pa je še družinsko življanje, zaradi 
katerega postajamo ženske manj 
zanesljiva delovna sila.”

SUZANA SKUTNIK, ing. tekstilne 

tehnologije: “Kdo je v slovenskem 
gospodarstvu trenutno na slabšem, bi 
težko rekla. Oboji se borimo za ohran
itev normalnega socialno
ekonomskega položaja. Ni lahko 
ostati brez službe. Ženske in moški se 
srečujemo z brezposelnostjo, in to 
siromašenje ljudi pušča posledice tako 
pri posameznikih kot v družinah. Vse 

to še kako močno čutimo prav ženske, 
ki po večini vodimo stroške gospo
dinjstva. Vkladitev družinskih in pok
licnih ambicij žensk je v teh razmerah 
skoraj nemogoče.”

F. JURAČ

m »mm
RAČUNALNIŠKI INGENERINO
Vili Veler s p Javornik 44.Ravne na Koroškem

RAČUNALNIŠKE PROGRAMSKE 
REŠITVE ZA OBRTNIKE IN S. P.
- enostavno in dvostavno knjigovodstvo - plače - osnovna sredstva -
- poslovanje tehničnih trgovin - prometni davki - faktuhranje • virmani -
- položnice - prispevki za zavezanca - rogramska oprema po naročilu -
- izvajanje drugih uslug na programski in strojni informacijski opremi -

TeUFax-0602-21-277-Mail: Vili. Veler@eunet.si
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Naši obrazi
Predstavljamo vam:
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K®Ba§™® § ysiUÉ-f/Jli'A
Čestokrat kdo od starejših potarna, da se mladi ni 
več ne brigajo za ohranitev starejših kulturnih in 
drugih lepih vrednot, da bi se ohranile v kakšnem 
zapisu. A temu ni vedno tako.

V Radeljski fotokopimici sem pred sabo zagledal zajet
no mapo raziskovalne študije “REMŠNIK NAŠ KRAJ”. 
Ker se mi ta kraj zdi zanimiv po dejavnih, odprtih ter 
prijaznih ljudeh, sem avtorja raziskave obiskal na domu. 
MARJAN RAČNIK, ta postavni in simpatičen fant z 
manjše hribovske kmetije. Repnik je povedal, da je pok
licni kovinostrugar in dela v kovačiji na Muti kot strugar 
vzdrževalec. Seveda pa po šihtu še pridno pomaga 
staršem doma na kmetiji. Ob vsem tem je dejaven še pri 
številnih društvih in krožkih. Največ časa posveča v 
društvu Podeželske Radeljske občine, katere predsednik 
je bil dve leti in eno leto tajnik.
Poklonil mi je tudi en izvod študije REMŠNIK MOJ 
KRAJ, ki priča o izjemno dovršenem projektu za katere
ga je bilo kar precej ur in truda. Za sodelovanje se zah
valjuje domačinom, ki so mu posredovali zelo zanimive 
podatke ter izročila o preteklosti, pri čemer mu je veliko 
povedala ga. Marija Tacer in drugi.Tudi po pisnih virih 
je bilo treba pobrskati.

Ko bo ta študijski projekt dovršen še z fotografijami ga 
bo vredno vzeti v roke, kjer bomo lahko prebrali o šegah

in navadah skozi vse leto ter marsikaj o življenju 
Remšničanov.

Kako prijemo se je pogovarjati z mladim človekom, ki 
spoštuje tudi starejše, in ni treba drezati za vsako besedo. 
Marjan mi je še povedal, da so pred tremi leti v kraju 
Remšnik ustanovili tudi Turistično društvo v katerem 
sodeluje že od nastanka, pred nekaj meseci so mu 
naprtili še naloge tajnika. Letos bodo s številnimi prired
itvami praznovali 8501etnico, odkar se kraj pojavlja v 
pisnih virih. Pripravljajo tudi Počitnice doživetij v 

Dravski dolini, ki bo predvidoma v juniju in bo 
povezana z prikazov mineralov iz opuščenega rudnika v 
tem kraju.

Prijaznost ter družabnost in ljubezen do planin so 
Matjana privabile tudi med vrste planincev, kar potrjuje
jo številne fotografije v albumu. Povedal je, da so ga v 
Planinskem društvu Ožbolt-Kapla izvolili za planiškega 
vodnika, kar je ob vseh omenjenih funkcijah in službi že 
pravi izziv ter podvig za kmečkega fanta, ki z veseljem 
poprime tudi doma.

Pa vendar sem ga vprašal, kako se mu vse izide s 

časom? “ Voljo in pogum moraš imeti, pa vse gre “, je 
bil kratek.O Ludvik Mori

Predstavljamo vam:

®(B ©©orni tj.aj

Kuharji gostišča “Pogorelčnik” v Radljah, ki se 
ponaša z 250 letno tradicijo družinskega gostinstva, 
so z 8,66 točkami dosegli tretje mesto v tekmovanju 
z največjimi kuharskimi mojstri v Sloveniji.

Priznanje, ki bi ga bili veseli tudi največji hoteli, je spodbuda za nadaljno delo 
kuharskemu teamu, ki ga vodi Veno Vilar.
Gre seveda za tekmovanje, ki ga je ob novem letu razpisalo društvo gas
tronomov Slovenije in revija “5 zvezdic”. Veno in njegova ekipa je pripravila 
silvestrski meni, sestavljen iz materialov in receptov štirih dežel Evrope: 
Avstrije, Italije, Portugalske in Slovenije.
Seveda stvari le niso tako preproste. Posebna strokovna komisija velikih 
mojstrov namreč med drugim skrbno presoja tudi splošno sestavinsko - 
prehrambeno primernost, da o okusu in kulturi serviranja niti ne govorimo. "Za 
oblikovno pomoč pri jedilniku se zahvaljujem gospe Hesmi Sitar in seveda vsej 
kuharski ekipi,” pravi Veno.
“Tekmovalo je veliko slovenskih priznanih gostišč in hotelov, kot so Orel, 
Bernardin,Terme Čatež in drugi, prav zato nam je priznanje še bolj pri srcu. 
Posebej smo veseli dejstva, da so vhodi, torej uporabljeni materiali, resda iz 
sodobne internacionalne kuhinje, na osnovi spoznanj o zdravi prehrani, a 
pretežno z materiali, ki jih premore naša dežela.”

Kar osem jedi in še kaj je štel naš tako dobro uvrščen meny; za naštevanje vseh 
bi porabili preveč prostora, morda pa jih kdaj le poiskusite. Ekipa še vedno dela 
v tudi že prej poznani gostilni, ki je vedno slovela po dobri kuhinji. Pa ne recita, 
da se dober glas ne prenaša tudi na mlajše rodove Irk k. valil

12-09/97 PREPIH



Koroške note

ZLATA ADI IN RUDI
03
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Sank rockovci so Rudiju zaupali, rezultat - Zlati petelin za najboljši rock album leta Adi Smolar in Rudi Jeseničnik, Korošca, dobitnika letošnjih Zlatih petelinov

Zlati petelin, kot največje priznanje 
za glasbene dosežke v preteklem 
letu v Sloveniji, se je letos podelje
val že trejič. Podelitev Zlatih 
petelinov je tudi letos potekala v 
celjski dvorani Golovec in je sov
padala z otvoritvijo mednarodnega 
glasbenega sejma v Celju.

V tridesetih kategorijah najrazličnješh 
glasbenih zvrsti je bilo podeljenih 
prav toliko Zlatih petelinov. Za svoje 

dosežke so jih prejeli najrazličnejši 
glasbeni ustvarjalci in izvajalci in se z 
osvojenim Zlatim petelinom v svoji 

kategoriji vsaj za eno leto postavili na 
sam slovenski glasbeni vrh.

Letos sta se na ta glasbeni vrh 
povzpela kar dva Koroščca. Adi 
Smolar je osvojil Zlatega petelina v 
kategoriji za najboljšo rock pesem 
“Saj te prime, pa te mine”. Adi je že v 
preteklih letih osvojil nekaj petelinov 
in podobnih visokih priznaj za svoje 

umetniško glasbeno delo. Tudi njegov 
letošnji petelin zato ni presenetil 
Večje presenečenje je bil Zlati petelin 
v kategoriji za najboljši rock album. V 
tej kategoriji ga je letos prejel album 
“Bosa dama” skupine Šank rock, ki 
ga je posnel in produciral Rudi 
Jeseničnik, lastnik in producent stu
dia Royal iz Slovenj Gradca. Album 
je bil posnet v živo v tako imenovani

unpludget varianti, kar je zatevalo še 
večjo kvaliteto in mojstrovino s strani 
izvajalcev (Šank rock-a), kakor tudi s 
tehnične strani, to je snemanja in pro
dukcije. Prav zaradi tega sta nomi
nacija za najboljši album leta in nato 
visoko priznanje - Zlati petelin, še 
toliko bolj pomembna.
Rudi Jeseničnik je vsekakor presenetil 
celotno slovensko glasbeno sceno, saj 
je s snemanjem in produciranjem 
omenjenega albuma pokazal, da sodi 
v sam slovenski vrh, prav tako kot 
skupina Šank rock, ki je zaupala 
njemu in njegovemu studiu. Največje 
slovensko priznanje je poplačalo 
vloženi trud vseh, ki so sodelovali pri

nastajanju albuma.
Adi Smolar in Rudi Jeseničnik sta bila 
letos edina Korošca, dobitnika Zlatih 
petelinov. Oba sta se dokazala zunaj 
koroških meja in prejela najvišja 
slovenska priznanja za svoje delo. 
Morda se bodo sedaj našli tudi 
domači, koroški avtorji in izvajalci, ki 
bodo zaupali svoje delo domačim 
mojstrom, prav tako, kot je Rudiju 
zaupala skupina Šank rock. Zlati 
petelini se namreč podeljujejo vsako 
leto, kategorij je pa kar precej. 
Kakorkoli že, vsaj za eno leto bosta 
vsak v svoji kategoriji Adi in Rudi 
prav na vrhu.Q

-vik

PREPIH ODPIRA VRATA KOROŠKE
POSLOVNEŽI, TRGOVCI, PODJET

NIKI...
Ste že opazili, da imate zanimivo blago ali 

storitev, pa ne najdete pravega odziva?

PONUJAMO VAM REŠITEV:
Oglaševanje v koroškem časopisu 
PREPIH je v našem medijskem 

prostoru najbolj poceni, hkrati pa 
zagotovi, da pride Vaše sporočilo do 

ciljne skupine ljudi.
Naš časopis pokriva celotno koroško 
regijo, bere ga vsak četrti Korošec. 

Prava rešitev je
OGLAS V ČASOPISU PREPIH 

TUDI ZA VAS PREPIH

PREPIH ODPIRA VRATA KOROŠKE

DUCA
computers

tcl/ftax 0602 23 251 tcl/fax 0602 23 251

DUCA
computers

cenik računalniške opreme - maloprodaja
m■nuni beelji

PENTIUM 100 8 1.27 GB . - 14”LR NI 113.900
gPENTUlM 133 16 1.27 GB - - 14”LR NI 137.900
"PENTIUM 133M 16 1.7 GB 16 bit 8X 14”LR NI 169.900

PENTIUM 166M 16 1.7 GB 16 bit 12X 14”LR NI 184.900
PENTIUM 166M mmx 16 2.1 GB 16 bit 16X 14”LR NI 211.900

^PENTIUM 100 8 1.27 GB - - 14”LR NI 135.900
^PENTIUM 133M 16 1.7 GB 16 bit 12x 14”LR NI 184.900

PENTIUM 166M mmx 16 2.1 GB 16 bit 16x 14”LR NI 234.900
PENTIUM 200M mmx 32 2.1 GB 32 bit 16x 15”LR NI 316.900

Kred'1* !,!!v 
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Vsak računalnik vsebuje še:
- miško s podlogo
- tipkovnico win 95 slo
- gibki disk 3.5
- graf. pospeševalnih 1 mb
- ohišje mini tower
- zvočniki 2 x 25 W (M)
- navodilo in teh. dokumentacijo
- predpriprava za internet
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Obiskali smo jih na treningu:
Deportala

Vuzeničani se pripravljajo 
na igre brez meja

Od 12. do 16. junija bo šlo zares. V Budimpešti se bodo odvijale Igre brez meja, na katerih bodo barve 
(rumeno-črne) svoje občine zastopali tekmovalci Vuzenice, ki je bila med devetimi kraji v Sloveniji izbrana 
za ta spektakularni športno-tekmovaini nastop. Četudi gre na videz le za “igre”, pa te le ne gre jemati tako 

enostavno, saj gre za izjemen projekt turistično-promocijskega značaja, ki bo Vuzenico predstavil
večmiljonskemu evropskemu avditoriju.

Moški del ekipe Le kako bo šlo na vodi?

Tudi finančno ga ne gre podcenjevati, 
toda Vuzeničani so se že lani dogovo

rili, da bodo za promocijo svojega 
kraja (občine) naredili še kaj več. 
Pridobili so generalnega sponzorja 
(Gorenje) in pripravili vse potrebno za 
TV snemanje razglednice kraja.

Izbor krajev ni bil lahek, za sodelo
vanje na igrah so bili predpisani kri
teriji, ki pa so jim Vuzeničani zados
tili in se projekta lotili odgovorno in 
optimistično. Priredili so selekcijski 
izbor tekmovalcev, v ekipo pa izbrali 
tiste, ki so se najbolje odrezali. Pri 
Igrah brez meja je pomembna vses
transkost tekmovalcev, spretnost, moč 

in iznajdljivost, velikokrat pa je 
ključnega pomena sreča. Tekmovalci 
v posameznih igrah so namreč 
izžrebani, zato se morajo vsi priprav-

14-09/97

Ijati za vse.

Ekipo so sestavili iz petih fantov in 
prav toliko deklet, že dober mesec pa 
intenzivno trenirajo. Priprave so 
mesec dni pred tekmovanjem že lažje, 
saj so že dobili seznam in opise iger, v 
katerih bodo tekmovali. Večina iger 
se odvija na vodi, zato morajo tek
movalci obvladati plavalne veščine, 
potapljanje, pri vsem skupaj morajo 
znati še plezati po vrvi, s spretnostni
mi vajami pa pridobivajo moč in se 
urijo v iznajdljivosti.

Simulirajo igre, za katere že vedo, 
kako bodo potekale, kako se morajo 
nanje pripravljati, kakšne rekvizite 
bodo potrebovali in v kakšnih situaci
jah se bodo morali znajti in se boriti 
za točke. Pri nekaterih igrah se točke

štejejo dvojno, v eno izmed njih pa 
bodo lahko vložili yokerja. Če bodo 
uspešni, se bodo uvrstili v finale, ki pa 
bo na Portugalskem. In v katerih igrah 
se bodo pomerili:

V gosenicah se bodo tekmovalci z 
rokami premikali in poskušali doseči 
sadeže, po vrvi se bodo z rokami 
spuščali čez bazen in brcali žoge, z 
dvometrskimi palicami bodo v kitajs
ki restavraciji pobirali jedi iz lonca in 
jih prenašali, po vodi se bodo 
pomikali na deščicah in zbirali bisere 
in jih s potapljanjem prenašali na drug 
konec.

Rdeča nitje reševanje Julije s sestavl
janjem rože in temelji na sreči, nizali 
bodo balone-zračnice na vrvi, 
odskakovali na trampolinu in iskali

predmete, se pomikali v krogli in 
podirali keglje, iskali izhod v velikem 
okroglem labirintu in reševali dekleta 
iz piratske ladje.

Igre so težke, tekmovalci pa bodo ob 
vsem obremenjeni še s kostumi. V 
nekaterih bodo tekmovali posamezno, 
v drugih skupinsko. Če se nam zdaj, 
ob simulacijah iger, zdi marsikaj 
smešno, pa takrat, ki bo šlo zares, bor

benega duha ne sme manjkati.

Vodja ekipe dr. Andrija HALUŽAN 
pravi:

“Čas hitro beži, zato treniramo vsak 
dan. Tekmovalci so v polni kondiciji, 
odločili pa smo se, da bomo naše 
barve zastopali maksimalno športno 
in borbeno. Naših sponzorjev in navi-
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Reportaža

Da ne bi rešil Julije? Ohhh...

jačev ne bomo razočarali, seveda pa stavimo tudi na 
srečo.”

Tudi v Budimpešti, mestu gostitelju, bo zanimivo. 
Šprotno ekipo bo tjakaj pospremil tudi župan Miran 
Kus, vse župane, ki bodo spremljali tekmovalce 
slovenskih krajev, pa bo sprejel župan Budimpešte. 
Z načrtovano zanimivo promocijo (navijači, pevci, 
domači glasbenik) bodo morda zbudili dovolj 
pozornosti in tekmovalcem iz drugih držav 
približati Slovenijo in svoj kraj. Za svojo ekipo pa 
bodo navijali tako bučni, da se bo po morebitnem 
uspehu udeležila še finalnega tekmovanja na 
Portugalskem. Držimo pesti in srečno 
VuzeničaniO I. Fasvald

*$! mm

ALOJZ KELC, prodajalec, Selovec: “Delo, ki 

ga opravljam kot prodajalec v komisijski proda
jalni Danice Ramšak v Šentjanžu pri 
Dravogradu, je zame zelo zanimivo in pestro. 
Vsakemu kupcu radi svetujemo in mu 
postrežemo z željenim artiklom. Želim si, da bi v 
našo prodajalno vedno prihajalo mnogo 
kupcev.” F.J.

SVETI FLORI J AN JE 
"GASIL" V DOLIČU

Tudi letos so koroški gasilci 
na vrsti prireditev proslavili 
svoj praznik ob godu sv.
Florijana. Naše slike kažejo. 
kako so gasilci v Doliču ‘ 'JlgJ 
prikazali gašenje gorečega 
avtomobila s peno in demon- 
strirali reševanje pone- ^
srečenca iz uničenega vozila. - * ^
Kot vsako leto je pred sveto 
mašo dekan Tine Tajnik 
blagoslovil gasilske avtomo- 
bileJJ

- - i W #■ ~ ... JfeM
^ , .
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SIMONA KAC
Leto rojstva: 1976
Astrološko znamenje: Devica
Višina: 168 cm
Kraj bivanja: Slovenj Gradec
Hobiji: glasba,

ples,
žuriranje...

Idealen moški: brez komentarja
Naj slovenska manekenka: Katja Kori
Najljubša hrana: pizza
Najljubša pijača: Coca cola
Kje bi
najraje živela: Slovenj Gradec
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Čajnica PEČ v Meškovi ulici v Slovenj Gradcu vzbuja prijeten, domač 
občutek, in to je najbrž tisto, kar so si občinski predstavljali pod oživitvijo 
mestnega jedra. V čajnici je sicer toliko reči in podrobnosti, da ob opazovanju 
in pogledovanju lahko celo pozabiš, da si prišel na čaj. Dobro pa se je prej 
poučiti, kakšen je postopek pri pitju čaja.
Imajo pa seveda tudi problem - kako ugoditi nekadilcem in kadilcem, da bi 
bili vsi zadovoljni. Dokler ne bodo rešili tega problema, bodo pač redno belili 
stene, ki hitro porumenijo od cigaretnega dima, saj je promet precejšen.

»OotliEKì© [p®99s^® 
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Ker v Dravogradu poldrugo leto ne bodo imeli sodnika za prekrške, bi lahko 
za enako obdobje ukinili tudi policijo in davkarijo.
Korošci, če ga nameravate srati, potem to počnite v Dravogradu!
Tam bo najceneje.

Solatia iz Polene v parla
mentarno menzo

Da bi naši vrli parlamentarci občutili, kako živijo ljudje na podeželju, bi se 
spodobilo in bi bilo pravično, da bi parlamentarna menza odkupila letošnji 
pridelek solate vrtičakrjev na Poleni. Podobnikova stranka bi tako izkazala 
svojo predvolilno gesto o razvoju podeželja, na drugi strani pa bi si 
porazdelili svinčena in kadmijeva bremena.

c»®» ®®[^ mé

Prijavljam se na natečaj »KOROŠKI OBRAZ LETA 1997«. 
ki ga organizira koroški časopis PREPIH.

Ime

Priimek 

Naslov 

Telefon 

Datum rojstva 

Podpis

K prijavnici obvezno priložite svojo barvno fotografijo (ne starejšo od 

dveh let) in jo pošljite na naslov: Uredništvo Prepiha, Prežihova 24, 
2390 Ravne na Koroškem.

Iz ust članov Lions in Rotary klubov je slišati, kako bi naj bili lionsi 
in rotarianci zgledni, uspešni, humanitarni in še kaj.
V enem od slovenjgraških gradiv mestnega sveta pa smo med 
dolžniki komunalnega podjetja odkrili tudi enega od zagretih pri
padnikov ene od slovenjgraških 10.

TOKRAT PRAVI MINISTER
Minister za kmetijstvo Ciril Smrkolj je po osnovnem poklicu 

strojni tehnik, pa še kmet po vrhu. Mož se torej spozna na 

kmetijstko mehanizacijo in prihodnje leto ga upravičeno 

pričakujemo v Slovenj Gradcu na prireditvi Traktor leta.

16-09/97 PREPIH



in prepihane čveke
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Člani Sveta slovenjgraške bolnišnice, v katerem so tudi zunanji člani, 
nimajo nič proti ženskam in nič proti temu, da bi bolnišnico vodila 
ženska. To so dokazali na nedavnem glasovanju o dveh kandidatih za 
direktorja bolnišnice. Oba kandidata, žensko in moškega, so obrav
navali enakopravno - obema so dali enako število glasov in nobenega 
niso izvolili.

DUŠAN D. NI SLIŠAL UVALE
DUŠAN KUDRNOVSKY, večni predsednik dravograjske SLS, je pred 
vrati ravno sprejemal ministra za kmetijstvo Cirila Smrkolja, ko je 
podmladek SLS na njegov račun izrekel veliko mero pohval.

Iz podmladka SLS v Dravogradu bo še nekaj!

Najpopularnejša Koroška shov skupina Classic je onidan praznovala svoj 
5. jubilej skupnega delovanja na Muti. Kot gost jim je priskočil na pomoč 
Vib Resnik in seveda Damijan Zib. Bilo je mega in omeniti velja, da bo 
kakšnega skupnega nastopa deležno tudi Ivarčko jezero. Verjetno se ni za 

bati, da bo tudi tam takšna slastna (dietne) pojedina, 
kot je bila na Muti ob njihovi obletnici.

msmm ^
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Stanje v prometu na Koroškem je doseglo tisto 
raven, ko je nevarno biti celo muzikant na dan 
delavskega praznika. Dobro podkrepljeni mladenič 
se je v Mežici zaletel kar v množico rudniških god
benikov. Zadetek je bil zagotovljen.
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VOZILA 1 MOTORJEM 1.3MPI 
in VW MOTORJEM 1.6, 1.9 D

3

VOLKSWAGEN GROUP
Pooblaščen serviser 
in prodajalec vozil
pst PRAPROTNIK
Šaleška 15, 3320 Velenje 
Tel. & fax: 063 861 570 
Servis: 063 853 928

KREDIT OD D+2% DAUE,

LEASING,
PRODAJA ORIGINALNIH

REZERVNIH DELOV, 
PRODAJA

RABUENIH VOZIL

DRAVOGRAD
Koroška c. 48, tel.: 0602 84 440

Cenjeni goetje, z veseljem vam sporočamo, da smo uspeli vzpostaviti sodelovanje z znano PREK
MURSKO GOSTILNO HORVAT - LOVENJAK iz Polane. Svoje jedilnike smo popestrili z njihovimi spe
cialitetami, katere bomo vsak dan pripravljali v hotelu Traberg v Dravogradu od 7. maja dalje.
Za zares dober začetek bodo poskrbeli priznani kuharji iz gostilne Horvat - Lovenjak, ki se bodo za 
vas v hotelu Traberg trudili OD 7. DO 10. MAJA.
Z vsemi popestritvami jedilnika vam bomo lahko v hotelu nudili: MERJASCEV PRŠUT, DOMAČE 
KLOBASE S HRENOM IN ZASEKO, PREKMURSKO TUNKO Z ZASEKO, BOGAT IZBOR JUH, ŠTRUKLJE, 
ŠKOLJKE, SLADKOVODNE RIBE, MORSKE RIBE, ŠKAMPE, VSE VRSTE ZREZKOV, BOGRAČ, 
DIVJAČINO, BREZMESNE JEDI, PIZZE IN BOGAT IZBOR SLADIC Z NEPOGREŠLJIVO PREKMURSKO 
GIBANICO.
Bogat dosedanji izbor vin smo še popestrili z vini VLADA in FRANCA KUPLJENA iz Kapelksega 
okoliša, s kmetije, kije bila leta 1994 proglašena za naj - kmetijo v Pomurju.

VABLJENI V HOTEL TRABERG DRAVOGRAD!
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VABI NA PRIREDITVE

OBČINA

RAVNE-PREVALJE

v

OB OBČINSKEM PRAZNIKU
8. maj Koroški muzej Ravne - otvoritev razstave ZAUSTAVLJENE PODOBE ČASA - Dolinškov koroški album, ob 18.™ uri 

10. maj Planinsko društvo Ravne - pohod okrog Uršlje gore. odhod ob 7.00 uri izpred hotela Rimski vrelec v Kotljah

10. maj Pihalni orkester železaijev Ravne - slavnostni koncert ob 95-letnici delovanja orkestra, ob 19.00 uri, v športni dvorani OŠ Prežihovega Voranca

15. maj OŠ Franja Goloba Prevalje - dan odprtih vrat

16. maj Moški pevski zbor Vres Prevalje - letni koncert, ob 19“ uri v Družbenem domu na Prevaljah

17. maj Pihalni orkester železaijev Ravne - otvoritev glasbenega doma na Ravnah, ob 11uri

17. maj Društvo tabornikov, rod “Koroških jeklarjev” Ravne na Koroškem - propagandni tabor z raznimi aktivnostmi za otroke, od 10“do 16.00 ure
v Parku telesne kulture na Ravnah

18. maj Krajevni odbori ZB NOB Ravne, Kotlje, Prevalje in Leše - slovesnost s kulturnim programom na Poljani s pričetkom ob 11uri, po
slovesnosti srečanje “Pod kozolcem’

18. maj Invalidsko športno društvo “Samorastnik” Ravne na Koroškem - področno tekmovanje invalidov v tenisu,od 10“ do 14.” ure v tenis centru
Ravne

19. maj TVD Partizan Ravne na Koroškem - odprto prvenstvo športno-rekreativnih društev v akrobatiki C program, ob 16.” uri v telovadnici DTK

21. maj TVD Partizan Prevalje - rekreacijski pohod v naravo, zbirališče ob 14.30 uri pri Gasilskem domu na Prevaljah

21. maj Lokostrelsko društvo KOROŠKA Ravne - otvoritev vadbenega prostora za Gimnazijo, turnir lokostrelskih društev Koroške; pričetek ob 16“ uri 

23. maj Moški pevski zbor Društva upokojencev Prevalje - letni koncertob 20.“ uri v Družbenem domu na Prevaljah

23. maj Namiznoteniški klub Fužinar - Inter Diskont Ravne na Koroškem - odprto mednarodno prvenstvo v namiznem tenisu RAVNE ’97
ob 16.” uri v športni dvorani OŠ Prežihovega Voranca na Ravnah

24. maj Nadaljevanje mednarodnega prvenstva v namiznem tenisu, ob 9“ uri v športni dvorani OŠ Prežihovega Voranca na Ravnah
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OREL-0- AVTOHIŠAJAKOPEC
Pooblaščen servis - prodaja vozi!
Velenje, Kosovelova 16, tel./fax: 063 855 975, 864 380 
Celje, Mariborska 93 (pri Intersparu), tei: 063 411 909

Masaji

c£)0 S JSB

MII S

W@ DEM
Dobava takoj !

SERVIS - KLEPARSTVO - LIČARSTVO, REZERVNI DELI 
IN DODATNA OPREMA, VGRADNJA ALARMNIH NAPRAV 

in PRODAJA RABLJENIH VOZIL

Ime zaupanja - AVTOHIŠA JAKOPEC VELENJE

/HENTIS
Dravograd I*E Maribor
Meža 127 Gosposvetska 27
Tel. «<*02 83 OOO Tel. «t»2 223 787

0602 83 413 I«'ax. 062 223 787
Kax . 0602 83 lOO E-mall : mcntis@suii.(iet

mmm mmi H33 Mk ^ \mm
Osn.plošča PENTIUM (INTEL VX, do 200Mhz, 256 K), INTEL Pentium 

133MHz,16MbEDO(128Mb), trdi disk 1.2Gb, grafična kartica SVGA 1Mb PCI (2 
Mb), FDD 1.44Mb, OHIŠJE mini tower, tipkovnica SLO Mitsumi (Win 95), miška s 
podlogo, navodila za uporabo, instalacija vseh gonilnikov

n
[Ftì0]°)§ color 14” LR, NI, MPRII

n , ^ ^ +

MtalUciiiKidlDp Ikoifiraipibii'
CD ROM 8x hitrost (1200 Kh / sek), zvočna kartica Yamaha (stereo, 4 - 48 kHz, 
Wave), zvočniki 2 x 25 W, instaliran hi - ti sistem za glasbene CD plošče

+

2
>

Pripravljen za delo na svetovnem spletu - Internetu (SW)

Woraéam ° il©
(slovenska literatura, licenca, instalacija) + DARILO: 10 iger ,e4*'eA

'

© □ ® OD®==/000©®©©
1AKOJ !!:

V obrok ŽE vračunan 5% prom, davek in obresti !!

" 0602 83 OOO, 83 4~l 3

® 0602 83 OOO 7°° - 17°°

il Nieros (P

IVKO DI-SIGN
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Kultura

Kulturni Večer ob treski

Aprila je v dvorani hotela Peca v 
Mežici potekal zanimiv in poučen 
kulturni dogodek, ki gaje ob osebnem 
jubileju upokojenega mežiškega 
župnika Jožeta Lodranta pripravila 
skupina domačinov z Marjanom 
Maukom na čelu. Kulturna srečanja 
Večer ob treski so že tradicionalna; 
tokratnega se je udeležilo okrog sto 
gostov.
Jože Lodrant izhaja iz prosvetljene 
družine s Prevalj, kjer je bil rojen 
1926 leta. Pred študijem teologije je 
nekaj časa učiteljeva!. Med prebiran
jem odlomkov iz njegovega literarne
ga opusa smo ga lahko spoznavali kot 
pronicljivega misleca, ki je pole
miziral v esejih oz. razpravah ter se 
srečeval s cenzuro medijev tistega 
časa. Svoje sestavke objavlja v 
Mohorjevih koledarjih, v reviji 
Znamenja, v Planinskem vestniku, 
Koroškem fužinarju in drugje. Bil je v 
uredništvu Mohorjeve družbe, še 
vedno pa sodeluje pri urejanju revije 
Znamenje, katere predstavnik g.

Arzenšek je o njej dejal, da je med 
pobudniki posodobitve katoliške 
cerkve, vzspostavljanja pluralizma 
krščanskih cerkva in dialoga s sve
tom. J.Lodrant je napisal tudi zanimi
vo potopisno knjigo Pot okoli sveta 
(Mohorjeva, 1983).
Delo, ki odmeva, pa je letos pri 
založbi Znamenja iz Petrovč izdan 
prevod iz nemškega jezika. Gre za

knjigo nekdanjega župnika iz Libelič, 
Antona Vogrinca (1873-1947), z 
naslovom Nostra maxima culpa (Naša 
velika krivda), katere podnaslov 
dovolj pove: Kriza katoliške cerkve, 
njeni vzroki in predlogi za izboljšanje. 
V nemškem jeziku je izšla na Dunaju 
in v Leipzigu leta 1904 in še istega 
leta bila postavljena na indeks pre
povedanih; sam avtor pa se je moral

pokesati.
Sedaj lahko v slovenskem jeziku pre
biramo še vedno aktualna Vogrinčeva 
razmišljanja. Večer ob treski so 
popestrila likovna dela upokojenega 
profesorja ravenske gimnazije Stanka 
Lodranta. Na prvi samostojni razs
tavi smo lahko videli krajinarske 
akvarele, risbe in knjižne ilustracije 
ter iz lesa izrezljane slike, ki se 
uvrščajo v podalpsko kulturo. Na njih 

so upodobljene koroške mitološke 
zgodbe, motivi iz koroških narodnih 
pesmi, iz bojev za narodni in 
jezikovni obstoj Korošcev onstran 
meje, ki je bila krivično postavljena v 
zgodovini s strani “velikih”. Prav tako 
so v lesene slike vrezani dogodki 
tostran meje in ljudje, kot sta bila 
Prežihov Voranc in dr. Franc Sušnik. 
Sporočila in podobe časa izžarevajo 
toploto lesa. Prijeten večer so 
popestrili harmonikarji glasbene šole 
z Raven, ki jim je dirigiral Julijan 
Burdzi. □

Samo Šavc

Zadnja sobota je bila za Strojno in 
Strojance velik praznik. Ob 20 let
nici smrti samotarja, bukovnika, 
pesnika... Blaža Mavrela so na 
podružnični osnovni šoli pripravili 
veličasten spored, v katerem so 
nastopili recitatorji, domači ljudski 
pevci in Sentanelski pavri. V stro- 
janskem narečju so zaigrali igro 
Zimska ura, ki je izšla v zadnji 
Mavrelovi pesniški zbirki leta 
1997.
V srcih starejših je zagotovo spet 
oživela podoba velikega rojaka, 
mlajši so skozi program in govore 
spoznavali njegovo veličino. 
Pozabljeno, do danes ne dovolj 

lll<l7ev nečak Luka Mavrelje ludi nastopil negOVano spoznanje, da je Šlo za 
na sobotni prireditvi' velikega moža, ki se mu mora vas

in ožje okolje šele prav oddolžiti za vse, kar jim je dal, je bilo to soboto dano v 
ospredje. Takega mnenja je bil tudi župan občine Ravne-Prevaljc Maks Večko, 
ko je v svojem govoru med drugim dejal, da bi z generacijo Strojancev, ki so se

povezali s svojim velikim rojakom. Strojna lahko stopila v svet.

Kdor pozna Mavrelovo umetniško preprosto besedo in čiste misli, ki jih je trosil 
med ljudi, se bo s to oznako zagotovo strinjal. Bil je človek, ki je črpal iz naro
dove dediščine in je bil neizmerno privržen svoji Strojni. Ob stoletnici njegove
ga rojstva so lansko leto korenine njegovega ustvarjanja pričeli spoznavati tudi 
tukajšnji otroci z raziskovalno nalogo Po poti Blaža Mavrela, koroškega 
bukovnika.

Marsikaj so že “odkrili”, marsikaj bo še treba. Nepoplačan dolg se namreč kaže 
tudi v propadajoči pesnikovi bajti na Stonkini, ki mu je bila samotno zatočišče in 
kjer so nastajala njegova dela. Lanska stoletnica rojstva in letošnja 20 letnica 
smrti sta lahko mejnika, ko bomo dolžniki priznali svoj dolg do neprecenljive 
dediščine, ki nam jo je zapustil. Strojanci so s svojim sobotnim nastopom 
pokazali, da mislijo resno, da gre za dvig pomembnega koroškega pesnika iz 
anonimnosti. □ -vik

09/97 - 21PREPIH



Novi tiski

ČRJANSKE
CAITNGE

Zdaj je gotovo že kakšna številka več; 
niso le tri, kolikor jih imamo pred 
sabo: letošnjo marčevsko ter lanski 
julijsko in decembrsko. Ljubeznivo jih 
je vam in nam, ki ne spadamo pod 
občino Črna in jih torej ne dobivamo 
brezplačno na dom, “na ogled” 

poslala urednica Irena Greiner. Že 
po prvem listanju lahko človek vidi, 
da je namenov ekipe, ki v okviru 

občine Črna izdaja ta lokalni časopis 
(župan Franc Stakne, tajnica 
občinske uprave Nada Vačun ter 
urednica in lektorica Irena Greiner) 
več. Razporedimo jih lahko tako:

1) obveščati krajane o delu vseh 
subjektov v občini

2) odstirati jim zgodovinske tančice
3) jih zabavati
4) jim dati priložnost, da kaj napišejo 

in daje tisto objavljeno
5) buditi pripadnost neki skupnosti
6) biti domač

Pa poglejmo, kako te namene ures
ničujejo!

KI) Kako torej obveščajo o življenju 
v občini? Največkrat dajo besedo 
odgovornim za posamezna področja 
(občinski organi, gospodarstvo, šport, 
kultura, društva itd.), v tretji številki 
pe že najdemo tudi intervju; urednica 
se je namreč pogovarjala z direktor
jem MPI Mirkom Kretom o 
onesnaženosti zgornje Mežiške 
doline. Gotovo so intervjuji zelo 
primerni za predstavljanje velikokrat 
sicer zelo suhoparne lokalne prob
lematike. Čeprav je z njimi več dela, 
jih priporočamo. Zaželeni so celo s 
fotografijo intervjuvanca (čeprav se ti 
v časopisu velikokrat nočejo videti, jih 
pa zelo radi vidijo sokrajani!). 
Prispevajo k pestrosti, nazornosti. Je 
pa res, da se uredništvo že sedaj trudi 
za čim večjo nazornost. Kar pogoste 
so namreč tabele in preglednice.

K2) Kot že rečeno, se je uredništvo 
odločilo posebno pozornost v Črjan- 
skih cajtngah namenjati tudi zgodovi
ni kraja, izhajajoč iz misli: “Vsi cve
tovi sedanjosti so iz semen pretek
losti”. Zato je uvedlo dve rubriki: ena
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je Iz starih porumenelih listov (iskali 
naj bi jih krajani), druga pa - mogoče 
le pogojno z zgodovinskim pridihom - 
Ste vedeli (pod njo je npr. tudi razlaga 
imena Črna pa predstavitev nekoč 
znamenite črnjanske (rente itd.).

K3) Zabavna plat Črjanskih cajtng 

oziroma njena lahkotnejša plat je 
poglavje zase. 'Je zelo bogata, saj jo 
najdemo pod naslovi, kot so 
Murphyjevi zakoni. Žalostno, toda 
resnično, Ta oglate, Iz sanjske knjige 
pa še mogoče pod katerim. Tudi 
izbrana je premišljeno, prinaša tuje in 
domače cvetke; veliko je vključen 
domačin Niko Brumen s svojimi 
aforizmi (kako neki bi uredništvo 
moglo mimo njega!). Mislim pa, da so 
ti zabavni koščki premalo posrečeno 
porazdeljeni po časopisu. Pojavljajo 
se od prve strani dalje, kjer je, tudi 
takoj za nadvse resnim in zaskrblju
jočim člankom. Mogoče ne bi bilo 
slabo, če bi razmislili o samostojni 
strani za oddih in zabavo.

K4) No, da si uredništvo želi sodelo
vanja krajanov, je očitno, in očitno je 
tudi, da so ljudje za to. So poročeval
ci, ocenjevalci, priporočevalci (Petrov 

kuharski kotiček npr.), celo zapisoval
ci dovtipov (Helena Ošlak npr.). S 
takimi sodelavci uredništvu ne bo 
težko, sploh, če se bo zavedalo: bolj 
bo časopis bran, več bo sodelavcev 
(seveda pa ne sme pozabiti na hono
rarje!). S tem pa smo se dotaknili že 
tudi zadnjih dveh točk naše analize: 
tako zamišljen časopis ima vse 
možnosti, da Črnjane poveže med 
seboj. To pa bo mu gotovo laže uspelo 

z domačnostjo, za katero se 
uredništvo očitno tudi trudi, pa če 
sklepamo samo po naslovu, kjer je 
najti “črjanske” namesto “črn
janske”...

Prepričana sem, da bo tudi oblikovalki 
Blanki Kamnik slejkoprej uspelo 
podobo časopisa še doreči. Potem... 
potem se res ni bati, da bi bile 
Črjanske cajtnge muha enodnevnica. 
Uredništvu želimo lepe rezultatelQ

Helena Merkač

Humoreska

aikains B3aiBa<&s
Saj poznate zgodbo o zlati ribici. Tudi meni 
je prijela na trnek. Vedela sem, da mi bo 
izpolnila tri želje, če jo spustim. Ampak jaz 
se ne dam kar tako odpraviti! Dobro moram 
razmisliti. To sem ji tudi povedal, ko je vsa 
nervozna opletala z repom, nataknjena na 
trnku. Potrebujem čas za razmislek in za 
dobor odločitev.

Razmišljam: bogastvo, zdravje, sreča... 
Ampak, kaj mi bo ribica ponudila pod 
“bogastvo”? Saj nima pojma, kaj je zame 
bogastvo!

“Daj no, reci,” me priganja ribica, ki čedalje 
teže diha in nebogljeno miga sem in tja. 

“Počasi! Naglica nikoli ni dobra. Torej: kaj 
naj bo pod BOGASTVO? Denar, zemlja, 
gozdovi, tovarne, banke, igralnice... vse to 
in še kaj...”
“Crknila bom,” vzdihuje ribica.
Da res ne bi crknila pred mojo odločitvijo, 
jo na kratko pomočim v vodo in znova 
potegnem ven. Nato si zaželim visoke 
davke!

“Dobiš,” zamaha ribica z repom in še nekaj 
časa je videti dokaj živahna. Zdaj je videti, 
da ji ne morem do živega.

Pa razmišljam dalje: ZDRAVJE! Sprehodi 
po neokrnjeni in neprivatni naravi, brez

smetišč, brez jedrskih odpadkov, brez 

smradu in ne da bi me kdo na sprehodu 
gnjavil...

“Povej drugo željo,” me prekine mala 
luskavka in spelje videti obupana, izsušena 
in motnih oči.
“Ne sitnari. Saj si dovolj močna in 
potrpežljiva!”
"Pa ne bom več dolgo.”

“Že vem, druga želja je zdravje.”
“Kako to misliš?’
“Zdravje pač, da dolgo živim...”
“Boš, zdrava boš, dolgo...” spet komaj 
izdavi in luske ima že sumljivo suhe.
Spet jo na kratko pomočim v vodo in spet 
malo sproščeno zamiga.
“Povej še trejo željo.”
“Sreča. Hm, noja... da bi me vsi ubogali in 
delali tako, kot jaz hočem.”
“Kaj praviš,” medlo vprašuje, da jo komaj 
razumem. “Pravim, naj bo tako, kot jaz 
hočem...”
“A, OBLAST!... Potem mi nič ne pomaga, 
če me izpustiš..., že zdaj si me izkoristila in 
počutim sc kot človeček...”
Še vedno jo držim na trnku in jo kdaj pa 
kdaj pomočim v vodo. Ko zamiga z repom, 
vem,dašenihin.Q HP

Bodite pozorni 
na dogajanje. 
Za vse ostalo
smo poskrbeli mi.

Avtocenter Meh
Koroška 7d. 3320 Velenje 
tel. 063/852 955, 
in 063/856 824
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Razgledi

Pot v Črno 
in nazaj

Piše: Franc Juričan

Ob šestih zvečer je pozvonil hišni 
zvonec. Na obisk je prišel Lac. 
Povprašal je, če imam kaj časa? 
Seveda, prvomajske počitnice so, oba 
sva pedagoga, torej časa imava te dni 
dovolj. In povabil me je, da odidem z 
njim v Črno. O.K. A kaj bova tam? 
Lac se je odločil za obisk v Zavodu, 
kjer je v preteklosti skoraj štiri leta 
služboval. Torej v ZDUM - Zavod za 
delovno upsosabljanje mladine.
Samo ime zavoda človeku ne pove 
dosti. Korošci pa vemo, da so v njem 
mladi, ki so na nek način v duhovnem 
in tudi telesnem razvoju ovirani in 
prikrajšani. Prvič sem med temi ljudmi. 
Nasploh se ljudje stikov s handikepi- 
ranimi izogibamo. Takšen pač sem 
(smo). Radi imamo sicer ekstremna 
doživetja in eksotične, do tedaj nez
nane situaciej. Lahko pa mirno 
zapišem, da nekako bežimo od doga

janj ali ljudi, ki nam ne prinašajo 
zadovoljstva ali imajo celo že vnaprej 
predznak nelagodja. Ampak zdaj sem 
tu. In tudi to je delček v mozaiku živ
ljenja.
Laca gojenci zavoda izredno prisrčno 
sprejmejo. Ko jim deli bonbone, me 
spominja na dedka Mraza. Tudi do 
mene so prijazni, toda previdni. 
Nekateri mi ponudijo roko v pozdrav, 
drugi so bolj zadržani. Kar nekaj fejst 
fantov spoznam, ki jim na prvi pogled 
ne bi prisodil zaostalosti v razvoju. 
Šele po nekaj stavkih se “izdajo”.
N. je iz Bosne, iz Kladnja. Lepo gov
ori slovensko z značilnim naglasom. 
Pravim mu, da sem tudi sam služil 
vojsko v Bosni, v Doboju. Preseneti 
me z izjavo, da meje prav tam in prav 
takrat videl. Nemogoče, ugotovim, saj 
je bil takrat star šele leto ali dve. 

Nasmeji se, pa kaj?
D. je visok, dobro raščen in lep fant. 
V svoji kategoriji je evropski prvak v 
skoku v daljavo. Okrog šest metrov 
skače. Menda tudi izredno dobro teče. 
Pravi superman, ki redno trenira.

Nastopal je že marsikje po Evropi in v 
ZDA. Tudi vratar ekipe v malem 
nogometu je.
“Oh,” pravi, “na Madžarskem smo 
tekmovali in bili je grozno mrzlo, 
minus ena, moral sem se dobro ogreti, 
da se na tekmovanju ne bi 

poškodoval.”
Bežno spoznam tudi V., ki ni domski 
gojenec, temveč v Črni služi civilni 
vojaški rok. Namesto z orožjem se 
ukvarja z ljudmi. Začudi pa me, da ne 
ve za 46. člen ustave in ugovor vesti, 
ki mu je omogočil variantno služenje 
domovini.

“Jaz sem pa Franc!” pristopi k meni 
visok rjavolas fant z uhanom v ušesu. 
“Tudi meni je ime Franc!” mu odgo

vorim v pozdrav.
Čudi se in zadovoljen je obenem, da 
je naletel še ne nekoga, ki sliši na ime 
Franc - torej svobodnjak. Drugi 
gojenci, ki najin razgovor poslušajo, 
pa se čudijo, kaj je zdaj to(?). Prej me 
je namreč kolega predstavil za Jureta 
(tako kot mi pravijo najbližji), sedaj 
pa sem se nenadoma preimenoval v 
Franca. Nikakor namreč ne prenesejo 
neikrenosti in laži. Če ugotovijo, da 
jih vodiš za nos, blefiraš ali pa jih celo 

nesramno zafrkavaš, so užaljeni.
“Ko zapraviš njihovo zaupanje, lahko 
kar pakiraš, pri njih si oplel”, mi pove 
eden izmed vzgojiteljev.
Nekaterim gojencem pa se že na 
obrazu vidi, da so... Veliko jih je tudi 
telesno deformiranih. Postopajo sem 
ter tja, njihova telesa se gibljejo 
mehanično in enakomerno v 
nekakšnih nihljajih, ki izdajajo tes
nobo. Drugi so spet povsem 
obmirovali. Ej, kaj vse so verjetno 
preživeli marskikateri med njimi. Še 
sreča, da se ne zavedajo, ali pač?! 
Kdo ve? Včasih imajo menda celo na 
pol genialne prebliske, zanimiva 
vprašanja in lucidne rešitve. Najde se 
kakšen z izjemnimi lastnosti na 
določenem področju, z izjemnim

spominom. Npr. nek fant ve za rojstne 
podatke vseh delavcev zavoda (in ni 
jih malo).

Predvsem pa potrebujejo ljubezen, 
varnost, dotik - neposreden stik s 
človekom. To me prav šokira v pros
toru, kjer je skupinica najbolj “od nar
ave prekletih”, ki se ne morejo pre
mikati, ki ne kontrolirajo izločanja in 
ki praktično ne komunicirajo s 
človeško okolico.
Deklica na vozičku z zveriženim tele
som in mačjim instinktom se me 
močno oprime in se stiska k meni. 
Neugodno mi je. Čutim, kako je

potrebna človeškega dotika ljubezni. 
Božam jo, čeprav ob tem doživljam 
nelagodje, pomešano z usmiljenjem in 
pomilovanjem. Tako se menda stiska 
k vsakemu, ki se ji približa na raz
daljo, ko ga lahko objame. Nezavedno 
si želi prav tisto kot večina nas., ki naj 
bi bili normalni in zdravi, ko včasih 
osamljeni tavamo po tem svetu in 
iščemo dotik sočloveka, bodisi ženske 
ali moškega, pa si ne upamo (in tudi 

ne smemo) podobno reagirati.
Pa smo mi “zdravi ljudje” res tako 
zdravi, razmišljam, ko se odpravljava 
iz zavoda. In spomnem se besed psihi
atra dr. Jožeta Felca: “Nič ni zdrave
ga, kar ni bolno, in vse je bolno, če je 
zdravo.”
Po obisku odideva z Lacem še na 
pijačo v lokal nedaleč od Zavoda. In v 
tej majhni Črni, zame značilni po 
izredni borbeni morali ljudi, srečava 
na kupu, kot se reče, nekaj izjemnih 
domačinov: režiserja Prodnika, 
fotografa Jeseničnika, slikarja Fužirja, 
Sama Vidoviča, mojega najljubšega 
nogometaša, Mitjo Kunca, Grego 
Lačna, vrhunskega alpinista...
Ko odhajam iz Črne, domačinom in 
predvsem onim drugim iz Zavoda 
polglasno zaželim: “Drž’te se, 
LJUDJE!”

■JELOVICA

MM 6®®®»

okna,
vrata

soniUa

stanovanjske hiše, 
poslovni objekti, 
pregradne stene

RAVNE NA KOROŠKEM
Čežovje 5, tel/fax: 0602 20 1 75
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Sport

Piše: Ivo Mlakar

ODPRTO PRVEN
STVO SLOVENJ 
GRffDCR
V KEGLJANJU
S finalnimi nastopi najboljše osmerice 
kegljačev in kegljavk se je 27. aprila 
končalo v Slovenj Gradcu tretje odprto 
prvenstvo za pokale mestne občine. 
Tekmovanje je potekalo ves mesec 
april, nastopilo pa je 126 kegljačev in 
kegljavk iz Slovenije in Avstrije. 
Zmagala sta Trboveljčana. Bogdan 
Hribar, kije velik prehodni pokal osvojil 
že drugič zapored, in Saša Burja. V 
finalu so nastopili tudi štirje kegljači 
koroških klubov, in sicer Silvo Belaj, ki 
je bil na koncu četrti, Albin Kapel peti, 
Ivo Mlakar sedmi in Stojan Fišer osmi. 
Pri ženskah seje na odlično 4. mesto 
uvrstila kegljavka Balmica Slovenj 
Gradec Darinka Verhovnik. V finalu 
sta nastopili še dve Slovenjgradčanki, 
Bernarda Žvikart je bila šesta in 
Majda Repanšek osma.

NOČNI TORNIR V 
DRAVOGRADU
Delavci kegljaškega kluba Elektrarne 
Dravograd so na svojem dvostezncm 
kegljišču pripravili tradicionalni prvo
majski nočni kegljaški turnir v disciplini 
100 lučajev mešano. Med registriranimi 

tekmovalci je zmagal Albin Kapel 
(Elektrarna) pred Jožetom Lasnikom 
(Fužinar) in Silvom Belajem 

(Elektrarna), med neregistriranimi pa 
Danilo Navodnik pred Antonom 
Jamškom in Markom Golobom.

ODBOJKARJI 
RAVENSKIH 
OSNOVNIH ŠOL
V FINALU
Izjemno lep uspeh sta dosegli ekipi 
učencev osnovnih šol Prežihovega 
Voranca in Koroških jeklarjev z 
Raven na Koroškem, saj sta se uvrstili na 
finalni turnir za državno prvenstvo v

odbojki. Učenci OŠ Prežihovega 
Voranca, ki jih vodi mentor Bojan 
Ivartnik, so zmagali na polfinalnem 
tumiiju v športni dvorani na Ravnali. 
Enak podvig je uspel učencem OŠ 
Koroških jeklaijev, saj so zmagali na 
polfinalnem turnirju v Mariboru. V 
odločilnem srečanju za 1. mesto na 
turnirju so varovanci mentorja Franja 
Ježa premagali mlade odbojkaije iz OŠ 
Tabor II. iz Maribora. Na finalnem 
turnirju, ki bo 18. maja v telovadnici 
osnovne šole Koroških Jeklarjev na 
Javorniku na Ravnah, bosta torej 

nastopili ekipi dečkov dveh ravenskih 
šol, kar je uspeh, ki ga bo težko kdaj 
ponoviti, in obenem dokaz, da se za pri
hodnost koroške odbojke ni tati.

BELAJ DESETI 
NA PRVENSTVU 
SLOVENIJE
V finalu državnega prvenstva Slovenije 
v kegljanju za posameznike v Celju je 
pri moških pričakovano zmagal Hari 
Steržaj iz mariborskega Konstruktorja, 
pri ženskah pa večkratna svetovna 
prvakinja Marika Kardinar iz kluba 
Miroteks Celje. Izkazal seje tudi kegljač 
Elektrarne Dravograd Silvo Behy, ki je 
osvojil odlično 10. mesto, medtem ko je 
bil njegov klubski kolega Albin Kapel 
v finalu 23. Dva nastopa v finalu je 
dobro opravila tudi kegljavka Korotana 
Ivanka Sabljar, ki seje uvrstila na 14. 
mesto.

ŠESTI
EDLVAJSOV 
GORSKI TEK
Prvi izmed petih gorskih tekov za 
letošnji pokal Slovenije je bil v soboto, 
3. maja, na pobočju Pece, s štartom in 
ciljem pri gostišču Edlvajs v naselju 
Breg nad Mežico. Prireditev, ki je že 

šestič štela tudi za pokale gostišča 
Edlvajs, so nadvse skrbno pripravili 
delavci tekaške sekcije Mežica, na čelu 
z glavnim organizatorjem Vilijem 
Blatnikom, tekmovanje pa je izdatno 
podprl lastnik gostišča in glavni sponzor 
prireditve Jože Krevh.
Nastopilo je 77 tekačev in tekačic iz 
Slovenije in Avstrije, gostoljubni orga
nizatorji pa so poskrtreli za vrsto nagrad 

za najboljše V vseh desetih starostnih 
kategorijah. Po tekmi je bilo tudi 
družabno srečanje z žrebanjem dodatnih 
nagrad za vse udeležence, gostitelj 
Krevh pa tudi tokrat ni pozabil na izvrst
no malico (odojek na žaru). In kdo so 
bili najboljši? Absolutna zmagovalca

preizkušenj med člani in članicami, ki 
so tekli na 10,5 oz. 7 km dolgih progah, 

sta bila Boštjan Novak in Ljubljane in 
Silva Vivod iz Maribora, po 
posameznih kategorijah pa so zmagali: 
mlajše deklice: Branka Virtič (Sevnica), 
mlajši dečki: Domen Jarc (Domžale), 
starejše deklice: Svetlana Pajič (Piran), 
starejši dečki: Grega Zorc (Stahovica pri 
Kamniku), mladinke: Ines Hižar 
(Medvode), mladinci: Gregor Javnik 
(Lovrenc na Pohorju), članice: Silva 
Vivod (Maribor), veteranke: Marija 
Trobec (Kobarid), člani: Boštjan Novak 
(Ljubljana), veterani: Ivan Urh 
(Stahovica). Od tekačev in tekačic iz 
koroške regije je najboljšo uvrstitev 
dosegel Jože Mori z Mute, ki je v abso- 
lutni kategoriji pritekel na cilj kot šesti, 
med člani pa je zasedel 5. mesto.

NOGOMETAŠEM 
POLENE TURNIR 
NA RAVNAH
Na letošnjem prvomajskem turnirju v 
malem nogometu, ki ga je 2. maja 
pripravil na Ravnah Klub malega 
nogometa Demokrati, je nastopilo 10 
ekip. Zmagali so nogometaši Polene, ki 
so v finalu premagali Demokrate s 6:1,

nato pa še ekipo Odtisa z Javornika na 
Ravnah s 3:1. V tekmi za 2. mesto je 
ekipa Odtisa ugnala Demokrate s 3:2. 
Po končanem tumiiju so posebni nagra
di izročili najboljšemu vrataiju Dušanu 
Juvanu iz ekipe Demokrati ter 
najboljšemu strelcu Damjanu Vrta
čniku iz ekipe Polena.

LUKNERJEVI 
TRIJE NASLOVI
Na dvodnevnem državnem pionirskem 
prvenstvu v namiznem tenisu, ki je bilo 
3. in 4. maja v Izoli, seje zlasti odliko
vala Radeljčanka Špela Lukner, sicer 
igralka ptujske Petovie. Osvojila je kar 
tri naslove državne prvakinje. V 
konkurenci posameznic je zmagala pred 
Pečkajevo iz Logatca.. V igri dvojic je 
slavila zmago skupaj s Špelo Pečkaj. 
potem ko sta v finalu zmagale proti dvo
jici Faganel - Milost iz Nove Gorice. 
Tretje zlato odličje pa si je Špela pri
igrala v konkurenci mešanih dvojic, 
skupaj z Darkom Maličem iz Logatca, 
potem ko sta v finalu odpravila dvojico 
Legiša ( Presoje) in Pečkaj (Logatec). 
Irep uspeh je med pionitji dosegel tudi 
Radeljčan Rajko Temik, ki je v dvojic
ah skupaj z Gregorjem Vidmarjem iz 
Kočevja osvojil 2. mesto. □
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Nekdanji odbojkar Odbojkarskega 
kluba “STROJANKSA REKA” z 
Raven na Koroškem Drago Franc je na 
seminarju za mednarodne odbojkarske 
sodnike v Bolgariji (Sofija) opravil izpit 
za mednarodnega odbojkarskega sodni
ka. Na seminaiju je bilo 19 kandidatov 
z vsega sveta. Poleg tega ima Drago 
tudi opravljen izpit za mednarodnega 
sodnika za sedečo odbojko (WOVD), 
ki gaje opravil na evropskem prvenstvu 
v Ljubljani letti 1995.

Drago je zaposlen kot inllenir rudarstva 
pri SCT Ljubljana, vendar se ne želi 
prijaviti v drugo območno sodniško 

organizacijo. Pravi, da se najlepše 
počuti v Društvu odbojkarskih sod
nikov Koroške, ker seje tam med kole
gi sodniki naučil skoraj vseh tajnosti 
sojenja.

Kljub pomanjkanju časa še vedno uspe 
priti na rekreacijo ali pa odigrati kakšno 
odbojkarsko tekmo na tradicionalnem 
odbojkarskem tumiiju, ki ga organizira 
njegov nekdanji klub "STROJANSKA 
REKA”. Čeprav v sojenju nima poseb
nih idolov, zelo visoko ceni Jožefa 
LEČNIKA z Raven in njegova velika 
želja je, da bi dosegel v svoji bodoči 
sodniški karieri (še 20 let sojenja) tisto, 

kar je do sedaj v svetovnem merilu že 
dosegel g. Lečnik.

Drago Franc bo na mednarodnem pri
zorišču pričel s sojenjem v tekmovalni 
sezoni 1997/98. Želimo mu veliko 
uspeha s piščalkoD LJ.
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Muta ob Dravi - več kot 300 udeležencev

Šport
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Na 26. spominskem teku najboljša Celjanka 
Urška Klemen in domačin Jože Mori

Taborniški rod Bistrega potoka na 
Muti je že leta 1960 na gozdni jasi 
na Gradišču nad Muto v počastitev 
dneva tabornikov, 22. aprila, 
pripravil spomladansko srečanje 
tabornikov tedanjega mari
borskega okraja. Prebujanje pom
ladi so oznanili s tekom čez drn in 
strn, z leti pa je prireditev postala 
tradicionalna ter prerasla v 
množično tekaško preizkušnjo za 
udeležence vseh starosti, eno najs- 
tarjših v Sloveniji.

Na otvoritvi 35. tabornišekga teka na 
Gradišču nad Muto je več kot 300 
udelelžencem iz različnih koncev 
Slovenije spregovoril starešina rodu 
Bistri potok Muta Vito Štruc. Ne le, 
da so mlajši taboniki Mute druge in 
tudi že treje generacije dobri tekači, so 
tudi vzorni organizatorji. Njihova 
največja želja pa je, da bi ostala 
prireditev na Gradišču še v bodoče 
množična oblika preizkušanja moči in 
prijateljstva. Na 35. taborniškem teku 
je tekmovalo kar 230 mladih tekačev, 
večina iz bivše radeljske občine; 
najboljši so bili učenci osnovne šole 
Brezno - Podvelka, skupaj z Ribnico 
na Pohorju, sledili so jim Rradeljčani, 
na tretjem mestu pa je bila šola Muta. 
Na 26. spominskem teku na 8.000 m 
dolgi progi je sodelovalo kar 65 
tekačev, med katerimi so bili

najuspešnješi mladinci Rač in Mute 
ter člani in veterani iz Velenja, Celja, 
Maribora, Murske Sobote, Raven na 
Koroškem, Slovenj Gradca in 
Radencev. Nahitrejša na tej izredno 
lepi, slikoviti poti ob Bistrici sta bila 
mlada Celjanka Urška Klemen ter 

domačin Jože Mori.
“Seveda sem vesel zmage, kajti 
boljšega od petega mesta še nisem 

nikoli osvojil,” seje veselil zmagoval
nega pokala Jože Mori in se tako 
pridružil zmagovalcem tega teka na 

Muti, kjer ima še vedno najboljši čas 
Celjan Peter Svet, med ženskami pa 

Andreja Šverc.
Alojz Gologranc, 40-kratni ude
leženec Teka trojk v Ljubljani, in 
Henrik Jerčič, udeleženec 1. 
taborniškega teka in ustanovitelj 
“spominskega teka” na Muti, sta z 
ramo ob rami pretekla vso pot ob 
Bistrici in skupaj premagala zadnji 
vzpon na Gradišče.
“Ne vem, zakaj si nekateri želijo 
daljše proge, ko pa je vendarle ta 
dovolj težavna in lepa...” je menil 
slednji in dodal: “Ko smo uvedli ta 
tek, je bila proga za večino predolga, 
sedaj pa je za nekatere že prekratka.” 
Če je v vseh dosedanjih letih spreml
jalo taborniški tek na Muti sonce, le 
redkokdaj vmes tudi kakšne kaplje, pa 
je letos najprej sijalo sonce, nato pa je 

kar krepko snežilo.O J.H.

Ob 35. jubileju so rekli ■ in mi o njih:

Micka Krištof, najbolj dolgoletna 
taborniška kuharica, na tekih, z lonci in 
ponvami na tekmovanjih, taborjenjih, 
zletih. Vedno skrbna, garaška vse od 
rane taborniške mladosti do danes: 
“Ampak, veste, kak lepo je b’lo!”

Ludvik Jerčič, dokazano kriv, da je 
tek nastal, največji priganjalec, organi
zator, tekmovalec in pisec biltenov in 
Gozdovnikov: “Saj na Muti ne vedo, 
kaj imajo, zato med drugim tudi 
nazadujemo.”

Dragica Langeršek, več kot deset let

edina “zunanja sodelavka, peš računal- 
ničarka”, natančna, hitra in neuničljiva 
moč. Znala je posebej z otroki in 
starejšimi, faca in pol, smo rekli.

Marjana Padar - zdaj Jerčič, 
natančna dirigentka sodniške ekipe. 
Rezultati, uvrstitve, natančnost, 
Marjana, a je že, hitro, hitro, Marajna 
in njena ekipa pa hladne ko špricer. In 

vedeli smo, to bo že držalo. Verjeli 
smo bolj kot računalnikom! Nekdaj 
atletinja, vedno pa jeklenih živcev.

Mojca Hovnik - Korat, z najdaljšim 
stažem organiziranih udeležb in dobrih 

rezultatov z OŠ Radlje: “Na Muto smo 
res radi hodili, ampak tudi za to smo se 
povsem osebno trudili, delali, nagrada 
je bilo dobro počutje in rezultati.”

Nekje se moramo ustaviti, imen - 
zaslužnih bi bila še dolga vrsta: Hcrbi, 
Emil, današnji župan Ivan, drugi sodni
ki, postavljale! prog, vsi, ki so orga
nizirali taborne večere, druge kuharice 
- saj na vsakem teku organizacijsko 

sodeluje najmanj od 50 do 60 ljudi. □

L volti
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Glosirana črna kronika
No, oni dan bi se tole slednje kaj 

lahko primerilo F.H. iz Šentjanža nad 
Dravčami. 18. 4. 97 ob 20,20 je 
namreč izbruhnil začetni požar v nje
govi hiši. Policisti so kasneje ugo
tovili, da naj bi bil lastnik hiše tega 

dne popoldne legel k počitku s 
prižgano cigareto in zaspal. Tleči deli 

cigarete so padli na tkanino postelje 

in povzročili njeno tlenje. To je 

zatem prešlo v začetni požar, kar je 
spečega F.H. na srečo prebudilo.
Ko je lastnik opazil ogenj, je poklical 

brata, je še zapisano v policijskem 

poročilu. Z bratom sta posteljo 
odnesla iz stanovanja in jo, skupaj s 

sosedi, pogasila, tako da posredovan

je gasilcev iz Vuzenice in Mute, ki so 
prispeli na kraj požara, ni bilo potreb
no. Gmotna škoda, ki je nastala v 

požaru, znaša dobrih 20.000 tolarjev.

Kajenje II
O nevarnosti kajenja v drugi obliki 
priča še en dogodek iz čme kronike 

tokratnega štirinajstdnevnega obdob

ja na Koroškem. Do začetnega 
požara je namreč prišlo še 26. 4. ob 

15,30 na plastični ponjavi, s katero je 

imel lastnik M.K. iz Mežice pokrit 
čoln. Požar je po dosedanjih ugo

tovitvah nastal zaradi malomarno 

odvrženega cigaretnega ogorka. 

Gmotna škoda na ponjavi znaša 
okoli 30.000 tolarjev.

Hotela
preprečiti

vleko
K prejšnjima dvema primeroma, ki 
bi ju lahko vsaj deloma označili kot 

nenavadna, sodi bržkone tudi zadeva 
iz Dovž pri Mislinji: tukaj seje 

namreč zgodil primer, ki si ga, 
najbrž tudi zaradi pomanjkanja 

podatkov, ne znam povsem razložiti. 

Poglejmo policijsko poročilo - 

morda bo potem lažje ugotoviti, kaj 
je bilo v ozadju.

Dne 21.4. 97 ob 9,50 je L.V. iz Dovž 

pri Mislinji s pomočjo traktorja in 

vitla nameraval povleči hrastov hlod. 

Med vleko hloda je k njemu pristopi

la J.L. iz okolice Dovž in mu 

poskušala delo preprečiti (?) (vprašaj 
postavil pisec članka). Z desno roko 

je prijela jekleno vrv, v času, ko je 
vitel vlekel hlod. Ob tem je J.L. roko 

potegnilo med kolo in jekleno vrv in

Na policijskem 
terenu

Verjetno ste že slišali za protireklamno geslo, 
naslovljeno na kadilce ali tiste, ki to nameravajo 
postati. Naj ga vseeno ponovim: Kajenje v treh 

korakih: prižgeš, vdihneš - izdihneš.

ji močno stisnilo tri prste na desni 

roki. S hudimi poškodbami sojo pre

peljali v bolnišnico Slovenj Gradec, 

kjer je ostala na zdravljenju.

Brekada
Kar brez brekade, s povsem 

običajnim rutinskim delom, so do 
uspešnih rezultatov dne 28. 3. prišli 

obmejni organi na mednarodnem 

mejnem prehodu Holmec nad 

Prevaljami. Tega dne je namreč 
okoli pol šeste popoldanske ure tja 

pripeljal M.J. iz Žerjava, z 

namenom, da bi vstopil v Slovenijo. 

Pri pregledu vozila so policisti in 

cariniki našli (najbrž ne izgubljenih - 
op. pisca) 41 komadov lovskih nabo

jev, ki jih lastnik ob prestopu meje ni 

prijavil. Naboje so mu seveda 

zasegli, nesojeni “lovec” ali “orožar” 

pa bo moral še k sodniku za 
prekrške.

Potrjena
mednarodnost

Le ne prej, se je nova mednarodnost 
mejnega prehoda Mežica potrdila 
vsaj 22. 4. 97. Nekaj pred drugo uro 

je namreč tja pripeljal z osebnim 

avtomobilom, da bi vstopil v 
Slovenijo, avstrijski državljan J.T. 
Pri pregledu vozila in prtljage je 

policist našel in zasegel stekleničko s 
semeni indijske konoplje in plastično 

škatljico z 1,5 grama mamila mari
huana.

Ob tem je treba dodati, da je tujec 

nameraval “nadmudriti” obmejne 
organe, saj je med postopkom v 
travo ob zgradbi mejnega prehoda 

odvrgel manjšo vrečko. V njej je bilo

I, 1 grama mamila hašiš. Vendar so 

policisti “nadmudrili' njega, saj so 

pri sebi imeli psa, ki ga uporabljajo 

za iskanje mamil in delo zanj v tem 

primeri res ni bilo pretežko.

Tujca so tudi takoj privedli k sod

niku za prekrške, ki mu je izrekel 

denarno kazen in varstveni ukrep 

odstranitve z ozemlja Slovenije za 
12 mesecev.

Pas ni za okras
Z meje pa na koroške ceste. Prav 

prometne nesreče so bile tiste, ki so 

najbolj zaznamovale koroško črno 
kroniko minulih dveh tednov. Za 

začetek sem izbral primer, ki kaže, 
da nekaterih “naprav” ali 

pripomočkov v avtomobilu nimamo 
zaradi lepšega.

Na svoji koži je to lahko spoznal tudi

J. K. s Tolstega Vrha pri Ravnah na 

Koroškem. 19. 4. seje namreč hudo 

telesno poškodoval. Tega dne je 

okoli 17,40 s terenskim vozilom 

vozil po gozdni cesti na Tolstem 

vrhu. Pri vožnji po rahlem klancu 

navzdol je z vozilom zapeljal čez 

desni rob vozišča in vozilo se je 

pričelo prevračati po pobočju. Ker 
voznik ni bil privezan z varnostnim 

pasom, je med prevračanjem padel 
skozi strešno okno, vozilo pa se je 

ustavilo šele na dnu travnatega 
pobočja. Voznika so prepeljali v bol

nico Slovenj Gradec, kjer jo ostal na 
zdravljenju.

Ni svetil
Hudo seje poškodoval še en promet

ni udeleženec, ki prav tako ni 
uporabljal predpisane opreme. Z njo 
bi nezgodo bržčas lahko preprečil.

Tokrat gre za motorista F.L. z 

Brdinj, kije 16. 4. ob 23,15 vozil 
zunaj naselja Sele v občini Slovenj 
Gradec. Na svojem motornem kole

su, ki je prirejeno za motokros, ni 

imel nameščenih svetlobnih teles. 

Ko je pripeljal v križišče regionalne 

in krajevne ceste Sele - Bukovska 

vas, je v križišče zapeljala tudi 

voznica osebnega avtomobila A.S. iz 

Sel, ki voznika motornega kolesa ni 

opazila. Ob trčenju je motorist padel 

in se hudo telesno poškodoval. 

Gmotna škoda znaša okoli 200.000 
tolaijev.

Spregledal je
Nezgoda, ki se je pripetila 25. 4. 97 

ob 15,20 na regionalni cesti v mestu 

Slovenj Gradec, kaže na to, kako 

hitro lahko v prometu kaj spre

gledamo. Ob navedenem času tega 

dne je voznik osebnega avtomobila 

A.A. iz Slovenj Gradca na križišču 
Podgorske ceste in Gosposvetske 
ulice zavijal v levo na Ronkovo 

ulico. Ob tem pa ni spustil mimo 

vseh vozil, ki so mu prihajala 

nasproti. Tako je zaprl pot vozniku 

osebnega avtomobila J.K. iz Slovenj 

Gradca in vozili sta trčili. Pri tem se 

je eden izmed sopotnikov v vozilu 

A.A. težje, drugi pa lažje 

poškodoval. Lažje se je poškodoval 
tudi sopotnik v vozilu J.K.

Zanimivo pri tej nezgodi je, da so 
policisti pri obeh voznikih ugotovili 

prisotnost alkohola. Gmotna škoda 
znaša po prvih ocenah na obeh vozi
lih okoli 800.000 tolaijev.

Brez
dovoljenja

V prometu se marsikdo lahko tudi 
preceni. To se je najbrž pripetilo 

motoristu D.V. iz okolice Slovenj 

Gradca, ki je 28. 4. okoli 17,30. ure 

vozil neregistrirano motorno kolo 
znamke MZ ETZ 250 po krajevni 
cesti od Podgorja proti Mislinjski 

Dobravi. Z neprimerno hitrostjo je 
namreč pripeljal v desni pregledni 

ovinek in pričelo gaje zanašati. 

Zapeljal je na levo stran vozišča na 

travnato površino in s stopalko za 

noge trčil v hlod ter padel. Pri padcu 

seje huje telesno poškodoval.
Mladi voznik D.V. še ne poseduje 

ustreznega vozniškega dovoljenja.
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Čma kronika

Audija ni več
K “cestnim zadevam”, čeprav ne gre 
za nezgodo, bi lahko prišteli še krajo 
osebnega avtomobila znamke Audi 
100 2,3 E. Izginil je v noči s 27. na 
28. 4. 97 s parkirišča v Slovenj 
Gradcu. Audi je kovinsko modre 
barve, njegova registrska številka pa 
je bila CE 95-29R.

Alarm
Kratko policijsko poročilo: v noči 
med 20. in 21.4.97 je za zdaj še nez
nani storilec vlomil v prostore blagov
nice Žila v Mislinji. Očitno gaje preg
nala alarmna naprava, saj iz skladišča 
prehrambenih artiklov ni odnesel 
ničesar. Povzročil pa je za okoli 9000 
tolarjev gmotne škode. Policisti za 
neznanim storilcem poizvedujejo. 
Kratek napotek: če je bil alarm dovolj 

močan in je res pregnal vlomilca, ga 
je - kot vestnega državljana - treba 
iskati v najbližjem zaklonišču!
Vi, dragi bralci, pa se lahko iščete v 
po moje zasukani in zašpičeni glosi- 

rani črni kroniki.

Igralništvo
Enka

21. 4. 97 ob 21,40 je S.T. iz Mežice 
odlomil kljuko in poškodoval 

ključavnico ter tako poskušal vstopiti 
v menjalnico Enka v Slovenj Gradcu. 
Ker mu to ni uspelo, je poskušal 
odpreti še okno na menjalnici. Pri tem 
početju ga je opazila bližnja stanoval
ka in obvestila policijo. Prav tedaj se 
je z dela vračala neka Slovenj- 
grajčanka in S.T. je pobegnil.
Takoj po prejemu obvestila so na kraj 
dogodka prišli policisti in kmalu S.T. 
izledili ter prijeli. Z ogledom kraja in 
zbiranjem obvestil so policisti ugo
tovili, daje S.T. istega dne na igralnih 
avtomatih zaigral okoli 45.000 tolar
jev in s tem povzročil negativno stanje 
na svojem tekočem računu. Da bi ga 
pokril, je poskušal vlomiti v menjalni
co, kar pa mu ni uspelo.
“Da se z igralništvom ne splača 
ukvarjati, bi S.T. lahko izvedel tudi od 
poslanca Iva Hvalice, ki se s temi 
mlini na veter (ne)uspešno bujuje že 
lep čas svoje poslanske kariere, kar je 
znano že prvošolčkom,” bi tole 
komentiral Rene, prijatelj mojega pri
jatelja “bifedžije" Mirana. “Poleg tega 
se je S.T. stvari lotil na povsem 
napačnem koncu. Le bi mu uspelo

vlomiti v menjalnico, bi prišel le do 
deviz, minus pa je ustvaril na 
tolarskem tekočem računu. 
Potemtakem (izjemno lep arhaičen 
slovenski izraz, ki ga znajo uporabiti 
le še naturalizirani Francozi - op. 
pisca) je logično, da bi moral omen
jeni igralničar vlomiti v svojo banko 
in zbrisati minus na svojem računu. 
Vendar se tega najbrž ni spomnil, ker 
ne zauživa značilne francoske jedi - 
dunajskega zrezka s pomfrijem in 
fižolovo solato z bučnim oljem!”

Računalništvo
Spet kratko policijsko sporočilo o 
nočnem vlomilskem dogodku: ponoči 
28. 4. 97 je doslej še neznan storilec 
vlomil v prodajalno EIS na 
Cankarjevi cesti v Slovenj Gradcu. Iz 
notranjosti trgovine, kjer prodajajo 
računalnike in računalniško opremo, 
je odtujuil več računalniških kompo
nent in kompletno konfiguracijo 
računalnika Pentium 100. Lastnika je 
tako oškodoval kar za dober milijon 

tolarjev. Policisti in kriminalisti so si 
kraj vloma ogledali in pričeli z inten
zivnim delom za izsleditev vlomilca. 
Kratko mnenje: storilca tega kaznive
ga dejanja bodo policisti prijeli le, če 
ima njihov računalnik konfiguracijo 

najmanj Pentium 166!

Odganjal poli
ciste

Svojevrstnega “dela” - najbrž si je 

mislil, da je Rambo ali vsaj kakšen 
“vunbacitelj”, seje dne 18. 4. močno 
vinjen lotil I.K. z Mute v gostišču 

Zajnadler na Muti. Okoli 21,30 tega 
večera so policisti prav v tem lokalu 
opravljali naloge javne varnosti. I.K. 
je pri tem glasno kričal na policiste, 
jih zmerjal in naganjal iz lokala. 
Opozorila policistov, da naj se ven
darle umiri, ni upošteval in med 
drugim se je celo zaletel v enega 
izmed policistov. Ti so potem upora
bili prisilna sredstva in razboritega 
I.K. odpeljali na hladno v policijski 
bunker.
Iz povsem nezanesljivih virov je bilo 

kasneje slišati, da se I.K. pri sodniku 
za prekrške namerava zagovarjati, češ 

da je policiste naganjal iz lokala, ker 
med delovnim časom tako ali tako ne 
smejo piti in v lokalu, še zlasti “na 
njegovem terenu”, nimajo kaj iskati! 
No, če bo I.K. nadaljeval v tem stilu, 
se bo tudi v bodoče pogosto znašel 
“na terenu policistov”.^ TJ.

TRGOVSKO 
PODJETJE ŽILA 

SLOVENJ GRADEC

,__________________ _ Šolska ulica 2
I^OVSKOPODimf| Te|. 0602 41 127

SLOVENJ GRADEC Fax: 43 756

Poslovalnica OBRTSERVIS Slovenj Gradec
Akcijska prodaja programa JUB:

JUPOL 25/1 2.695,00
15/1 1.990,00

3/1 499,00
JUBOLIN KIT 8/1 890,00
EMULZIJA 5/1 1.950,00

V zalogi celoten program bellona in beltopa ter 
ostalih premazov.

KONKURENČNE CENE.
ŽILA DAMES - ZA VAŠ BOLJŠI JUTRI

>
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Akcija na II. OŠ Slovenj Gradec:

Med žrtvami prometnih nesreč je tudi 
veliko otrok, zato je bil pouk za učence 
2. a in b. razreda II. Osnovne šole iz 
SLovenj Gradca en teden v marcu 
organiziran nekoliko drugače. Tema 
promet je zajela vse predmete tega

Naslednja dva dneva so učenci o tem 
poročali, organizirali kviz o prometu ter 
postajo likovno predstavili. V četrtek so 
se s spremljevalcema - prometnikoma 
Policijske postaje odpeljali z avtobu
som v Dravograd na ogled železniške

tedna. Namen takega pouka je v 
kratkem času v sklopu predmetnika 
obdelati določeno temo, ki ima tudi 
neposredne koristi.
Najprej so učenci odšli na avtobusno 
postajo, kjer so se spoznali z uslužbenci 
postaje, čakalnico, peronom, voznim 
redom in opravili potnika pred potovan
jem.

postaje. Tu so si ogledali signalne 
naprave, odhode in prihode vlakov, per
one in poslopje postaje s čakalnico in 
blagajno. Na povratku sta policista s 

skupno učencev nekajkrat demonstri
rala prehod preko magistralne ceste, 
kjer je prehod za pešce in kjer ga ni ter 
ob tem opozorila na nevarnosti. Od tam 
so se odpeljali na letališče v Turiško

vas, kjer so spoznali letališki promet, 
čeprav je letališče le športno.
O izletu so drugi dan učenci poročali, 
likovno in pisno so predstavili ogled.

V naslednjem tednu so učenci šteli 
promet v svojih ulicah in rezultate pred
stavili v tabelah in grafih. Predzadnji in 

zadnji dan so organizirali rastavo 
izdelkov v avli šole.

Za solidno izvedbo projektnega tedna 
gre zahvala Mestni občini Slovenj 

Gradec, policistoma postaje Slovenj 
Gradec, postajnemu načelniku g. 
Tanjšku iz Dravograda, delavcem 
letališča, še posebno g. Hribernku, 
šofeiju avtobusa in delavcem šole.O

Meta Berce in Štejka Kozar 
II. Osnovna šola, Slovenj Gradec

IM Wl, MGwMOfflQG tem®
Na svetovni dan Zemlje, 22. aprila, so 
dijaki obeh prvih letnikov Gimnazije v 
avli srednješolskega centra Slovenj 

Gradec pripravili prisrčno prireditev z 
naslovom “TUDI 101. DALMETINEC 
POTREBUJE HRANO”. Nanj so pov

abili tudi predstavnike kinoloških 
društev, društva proti mučenju živali, 
učence naravoslovnih krožkov osnovnih 
šol in predstojnika mariborskega azila za 
zapuščene živali.
Gimnazijci so pod mentorstvom njihove 
biologinje prof. Marije ROTOVNIK 
izdelali nadvse zanimiva projekta z 
naslovom “TUDI ŽIVALI SO DEL 
NARAVE, IMEJMO JIH RADI” ter 
"POSADIL SEM DREVO ZASE IN ZA 
SVET", ki so ju na prireditvi tudi zelo 
simpatično predstavili.
Poleg glasbenih, plesnih in literarnih točk

dijakov gimnazije, ki jih je pripravila 

slavistka prof. Karla ZAJC-BERZE- 
LAK, je celotno predstavo popestrila 
živahna mlada dalmatinka. Vstopnica za

vse udeležence je bila konzerva za psa ali 
muco in vso zbrano hrano, ki je ni bilo 
malo, so podarili mariborskemu Zavodu 
za varstvo zapušenih živali. Predstojnik

azila je v svojem govoru povedal, da 
takšnih zavodov pri nas ne bi potrebo
vali, če bi ljudje z živalmi ne ravnali tako 
kruto in neodgovorno.
Na liste iz recikliranega papirja, ki sojih 

obesili na drevo v avli šole, so dijaki 
gimnazije napisali številne obljube materi 
Zemlji. Če jih bodo izpolnili, bodo do 

rastlin in živali okrog njih zares bolj pri
jazni, energijsko bolj varčni, do nepre
mišljenih posegov v okolje bolj kritični, 
kot je zaključila prireditev njihova men
torica naravoslovnega krožka na gim
naziji.
Popoldan so gimanzijci pripravili podob
no prireditev še na Glavnem trgu pred 
Umetnostno galerijo, kjer so se predstavi
la tudi kinološka društva z najboljšimi 
pasemskimi psi.Q

S.H.
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Horoskop

dentai »t*®'*
PROIZVAJAMO 
IN PRODAJAMO 
aparate in materiale 
za zobozdravstvo s 
področij:

/PREVENTIVE /PROTETIKE 
/KONSERVATIVE /ORTODON1JE

(g) lek d.d. Im&M
tovarna farmacevtskih in kemičnih izdelkov d.d. 

1117 Ljubljana, Verovškova 57, p.p. 81 
® 061 168 21 161 

telex: 39 403 
telegram: Lek Ljubljana 

fax: 061 168 35 17
mco ni^sir.N

GOSTIŠČE

PIRAT
■n 0602 23 794 

Trg svobode 12, 
Ravne na Koroškem

Gostišče PIRAT vabi vse lju
bitelje morskih sadežev, 

slastnih testenin in okusnih 
zrezkov.

Posebej vabljive so ponudbe 
dneva, ki stanejo samo 400 

tolarjev (od 0.-15. ure).

Delovni čas: 
Od ponedeljka do petka 
sobota
Nedelja zaprto

09°°- 21" 
1100 - 2 200

IVKO DESIGN

(D'Do - (3® ©§□ SlfyfyV

OVEN: Manj veselo prtljago zadnjih dni boste kmalu odložili - če ste bili prestrogi sodni- 
VL/ ki tudi samim sebi in se vam je delala kepa v želodcu, prihajajo zdaj blažji dnevi - izkoris

tite jih v polni meri za vse, kar je povezano z lepo besedo, pa naj bo izrečena ali napisana.
V vsakdanja opravila se boste še vedno radi zagrizli do zvrhane mere in hkrati že obirali 

sadove.
BIK: Sonce še potuje skozi vaše znamenje in vam osvetljuje skrite želje, in ni več daleč 

dan, ko jih boste hoteli tudi spremeniti v bolj oprijemljivo obliko... Pa ne gre za gradove v 
oblakih - zadoščalo bi že drobno znamenje medsebojne pripadnosti - seveda, prav v to 
smer vas zapeljujejo majske zvezde. In tudi bremena iz preteklosti zdaj niso več 

nepremagljiva.
/55^ DVOJČEK: Energetska bilanca se te dni še ne bo bistveno popravila, morda boste začeli 

varčevati celo z vašim naravnim orodjem - z besedami. Pač obdobje, ko je treba pretresti 
tudi stvari, o katerih sicer ne govorite in ne razmišljate radi, a vam bo kratko 
samospraševalno obdobje vendarle koristilo. Venera pa bo poskrbela, da boste dragim 

zelo všeč, tudi če boste molčali.
, RAK: Hvaležno sprejmite in pretehtajte vsako spodbudo, čeprav učinkuje sprva kot 

hladen tuš. Medtem ko na drage delujete kot stabilizator in vami pristan, vas zvezde že 
nekaj časa zavajajo v iluzije ali v izmikanje tistemu, kar bi morali in bi pravzaprav tudi 
radi storili. Vse je lahko dobro v ustreznih odmerkih, zato boste začeli pri dražabnosti 

malo zavirati.
LEV: Vaša prizadevanja bi morala obroditi sadove, zato je čas, da se znova malo

'•—-7 omehčate in si privoščite tudi kakšno družabno “stranpot”. Da boste kot osrednjo temo 
prijateljskega sodelovanja postavili službene in statusne zadeve, bo še vedno bolj pravilo 
kot izjema, nekaj sprostitve, za zdravo srce, pa bo le prineslo. Osnovni ton razpoloženja: 

še vedno spremenljiv.
DEVICA: Bojeviti Mars je že tako dolgo vaš najbližji spremljevalec, da ste se že kar raz- 
vadili in postali imuni na nekoč zelo moteče in na vas nasilno delujoče vplive, tudi iz 
najbližje okolice. Sodelavci in partner vam ne morejo več tako do živega- saj preprosto - 
ignorirate njihove premočne tone. Dobro obdobje za izobraževanje v najširšem smislu, še 
prav vam pride...

f rfč TEHTNICA: Vaš socialni čut še vedno kljuva..., pa saj se vedno izide - kolikor ste 
pripravljeni pomagati sami, toliko se vam slej ko prej vrača -, manj boste preračunavali, 
več se bo vrnilo. Do partnetja in sodelavcev ste morda nekoliko prestrogi, z razlogom, 
seveda, ker vas tako nagovarjajo zvezde in lastna premišljevanja o tem, kaj bi bilo, če bi 
bilo. Odženite strahove, čas je za ljubezen.
ŠKORPION: Še naprej malce naporno obdobje jadranja med skrajnostmi. Moči imate 
sicer dovolj, vendar je izzivov toliko, da živite navzven ali znotraj zelo vroče. Oporne 
točke lahko najdete doma, v partnerskih in prijateljskih odnosih, še posebej, če jih boste 
lahko usklajeno napeljali na isti mlin. Kakšnih novih intimnosti zdaj ne napletajte, še 

vedno ste najbolj zaljubljeni v resno delo.
/^T\ STRELEC: Če se še vedno otepate z materialnimi problemi, se vam lahko prižge donosna
VT iskrica tam, kjer bi najmanj pričakovali - na katerem od povsem neraziskanih in zato tudi - 

nezasedenih terenov. Morda na to v delovni gorečnosti sploh niste pomislili? Ustavite se 
malo, poklepetajte, poskrbite za zdravstveno ravnotežje in prisluhnite spet partnerju. 
KOZOROG: Če se niste zaljubili ali vsaj čustveno razživeli v prvi majski dekadi, se vam 
bo to dogajalo prav te dni. Nič ne bi smelo - tako zvezde - biti močnejše od toplega klica 

zapoznele pomladi - niti vaše še vedno močno poudarjene materialne želje, ki so najtesne
je povezane z domom, družino. Morda celo odplačujete dolgove preteklosti, medtem ko bi 

si lahko dodobra ogreli srce.
VODNAR: Vaše prijateljske steze so nenavadne in hkrati usodne; to se bo kmalu pokaza- 
lo, če jim boste budno prisluhnili in se tako izognili nepotrebnim zapletom. Predvsem 
razčistite, do kod prijateljstvo in od kod naprej - ljubezen, ki bi lahko čez čas prerasla v 
trajnejšo partnersko zvezo. Ta hip jo še malce ovirata vaš poudarjeni ego in zavrto spo

razumevanje.
RIBI: Preudarni Saturn, če mu boste pustili do besede, vas bo slejkoprej prepričal, da se 
tvegane kupčije ne izplačajo in da boste bolj korismo preživeli to pomlad, če se boste še 
naprej prepustili vašim imenirnim študijskim sposobnostim. Med partnerji izbirajte tiste, 
ki vas znajo spodbujati in ceniti, od ostalih se raje za določen čas na hitro poslovite.
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Križanka
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IGRA S KAR
TAMI SLOVENSKI

SKLADATELJ,
MATUA

STAROSTA.
NESTORSNOV.

TVARINA IVAN TAVČAR

POUDAREK.
NAGLAS

NOVA GVINEJA ETIOPSKI 
NAZIV ZA 
GOSPODANORDIJSKA

BOŽANSTVA

ZORANA
ZEMLJA

IGRALKA
ZUPANClC

VULKAN NA 
SICILIJI ROČAJ

ANTON
AŠKERC ANTON MARTI IVAN SIVEC

AM. FILMSKI 
REŽISER 

(VZHODNO 
OD RAJA)

SVETO OLJE

:ksplozivno
TELO

PESNIŠKI
STIH

NEMŠKO IME 
REKE ISARCO

KDO SO NAŠI NAGRAJENCI?
Med velikim številom rešenih izvodov prvomajske nagradne križanke, ki so v roku prispele na naš naslov, smo izžrebali naslednje nagrajence:
1. nagrada - destdnevni oddih za eno osebo v turističnem objektu KRONE v Moravskih toplicah:

Leopold Jeseničnik, Rudarjevo 17,2393 Črna na Koroškem
2. nagrada - zbirka knjig iz založbe VORANC Ravne na Koroškem:

Irena Kem, Pot ob Suhodolnici 12, Slovenj Gradec
3. nagrada - kosilo ali večerja za dve osebi v gostišču PIRAT na Ravnah na Koroškem:

Marija Šteharnik, Ditingerjeva 8,2390 Ravne na Koroškem

ČESTITAMO NAGRAJENCEM

Žitni mlin za mletje (rži, pšenice, ajde, koruze) izdelam po 
naročilu. Dobite lahko tudi že izdelanega.
® 063 701 419

Želite delo na domu? Na kuverto napišite vaš naslov, 
priložite znamko in odpošljite na naslov:
JOŽICA KAVČIČ, Prekomorskih brigad 7,5220 Tolmin. 
Tclefouskih klicev ne sprejemamo.

Ugodno prodam SOLARIJ nemškega proizvajalca KET- 
TLER.
® 0602 21 555

v ..................................D
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Bliža se čas, ko boste spet potovali v tujino.

NE POZABITE NA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE ZA TUJINO.
Informacije in sklepanje zavarovanj:

* izpostave ZZZS
* pooblaščene turistične agencije

V tujini ste na službeni poti, na obisku, kot turist na počitnicah ali na potovanju. 

Ko potujete sami, z družino ali v skupini, se še prerado zgodi, daje treba
poiskati zdravniško pomoč.

Z dodatnim prostovoljnim zavarovanjem TUJINA A lahko zavarujete plačilo 

nujnih zdravstvenih storitev, prevozov in zdravil v tujini, tudi na Hrvaškem. 

Zavarovanje pomeni previdnost, previdnost pa je mati modrosti.

Zavarujemo bogastvo zdravja.

eaes
ZAVOD ZA ZDRAVSTVENO ZAVAROVANJE SLOVENIJE



V & A d.o.o.
Ditingerjeva 11, 2390 Ravne na Koroškem, tel./fax: 0602 20 743

Nudimo vam kvalitetno vodenje poslovnih knjig za vaše podjetje, ker je vaš čas dragocenejši in ker Vas 
stane manj, kot v lastni režiji.

NE ČAKAJTE, OGLASITE SE PRI NAS IN UPOŠTEVALI BOMO VAŠE ŽEUE, KAJTI VAŠE ZADOVOUSTVO JE TUDI NAŠE.

Študijska knjižnica
DZ 05
PREPIH
1997

g

o

KOSIL SILOS, po sistemu Traunstein odlikuje:

** OPTIMALNA PRILAGOJENOST SODOBNI 
TEHNOLOGIJI SILIRANJA

«• VISOKA KAKOVOST SILAŽE 
^ ENOSTAVNO IN VARNO 

POLNJENJE IN ODJEM 
» NIZKI STROŠKI GRADNJE 
- EKOLOŠKO NESPOREN

Se priporočamo!

> SGP KOGRAD

uhlGEM
Selovec 83, 2373 Šentjanž 
Tel.: 0602 85 640, 85 642 
Telefax: 0602 85 3187

emona obala koper d.d.
BREZCARINSKE PRODAJALNE
LIBELIČE - RADELJ ■ VIČ

vas vabijo, da si ogledate veliko 
izbiro zlatega nakita in ročnih ur ter

drugega blaga -
prav gotovo boste našli primerno 
darilo tudi za vaše birmance in

birmanke!
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